
طلای جهانی کاهش یافت

قیمــت طا در معامــات روز جمعه بازار جهانی پس از آنکه گــزارش قوی تر از حد انتظار 
مشاغل آمریکا، امیدها برای کاهش قریب الوقوع نرخ بهره فدرال رزرو در سال میادی جاری 
را تضعیف کرد، بیش از یک درصد کاهش یافت در حالی که نقره به بالاترین ســطح خود 
از ســال ۲۰۱۲ رسید. به گزارش ایسنا، قیمت هر اونس طا برای تحویل فوری، ۱.۱ درصد 
کاهش یافت و به ۳۳۱۶ دلار و ۱۳ ســنت رســید، اما در هفته گذشته ۰.۸ درصد افزایش 
یافت. بهای هر اونس طا در بازار معامات آتی آمریکا، با ۰.۸ درصد کاهش، در ۳۳۴۶ دلار و 
۶۰ سنت بسته شد. گزارش وزارت کار آمریکا نشان داد که در ماه مه، مشاغل غیرکشاورزی 
۱۳۹ هزار شغل افزایش یافته است، در حالی که اقتصاددانان در نظرسنجی رویترز پیش بینی 
کرده بودند که این رقم ۱۳۰ هزار شغل خواهد بود. نرخ بیکاری نیز مطابق با پیش بینی ها، 
۴.۲ درصد بوده اســت. »ادوارد مایر«، تحلیلگر موسسه مارکس، گفت: داده ها با تخمین ها 
مطابقت دارند که برای طا منفی است، زیرا داده ها نشان می دهد که فدرال رزرو قرار است 
برای مدتی کوتاه نرخ بهره را ثابت نگه دارد. بر اساس معامات آتی نرخ بهره کوتاه مدت، به 
نظر می رسد سیاست گذاران فدرال رزرو تا سپتامبر برای کاهش نرخ بهره منتظر می مانند و 
تنها یک کاهش دیگر تا دســامبر در نظر گرفته شده است. این امر همچنین نشان می دهد 
که معامله گران از شرط بندی هایی که در صورت کاهش سود نرخ بهره توسط بانک مرکزی 
آمریکا تا پایان ســال میادی جاری ســودآور خواهد بود، عقب نشینی خواهند کرد. طبق 
گزارش رویترز، طا به عنوان یک پوشــش ریسک در برابر تورم و عدم قطعیت ژئوپلیتیکی 
در نظر گرفته می شــود. اما نرخ های بالاتر، جذابیــت این فلز گرانبها را کاهش می دهد زیرا 
هیچ سودی به آن تعلق نمی گیرد. در بازار سایر فلزات ارزشمند، بهای هر اونس نقره پس از 
رســیدن به بالاترین سطح بیش از ۱۳ سال گذشته، با ۰.۵ درصد کاهش، به ۳۵ دلار و ۹۶ 
ســنت رســید. هر اونس پاتین با ۲.۵ درصد افزایش، به ۱۱۵۸ دلار و ۲۰ سنت رسید که 
بالاترین قیمت از مارس ۲۰۲۲ اســت، در حالی که هر اونس پالادیوم با ۳.۹ درصد افزایش، 

به ۱۰۴۵ دلار و ۴۵ سنت رسید. هر دو فلز افزایش هفتگی داشتند.

سازمان خواربار و کشــاورزی ملل متحد )فائو( اعام کرد که قیمت جهانی موادغذایی 
در مــاه مه به دلیل کاهش قابل توجه قیمت غات، شــکر و روغن نباتی کاهش یافته 
اســت. به گزارش ایسنا، شــاخص قیمت موادغذایی فائو که تغییرات ماهانه سبدی از 
کالاهای غذایی معامله شــده در ســطح بین المللی را دنبال می کند، در ماه مه به طور 
متوســط  ۱۲۷.۷ واحد بود که نشــان دهنده کاهش ۰.۸ درصدی نسبت به رقم آوریل 
اســت. شــاخص قیمت غات فائو در ماه مه نسبت به ســال میادی گذشته ۶ درصد 
افزایــش یافته اما بیش از ۲۰ درصد کمتر از اوج خود در مارس ۲۰۲۲ اســت که پس 
از درگیری روســیه و اوکراین رخ داد و منجر به جنگ ویرانگر بین دو تولیدکننده برتر 
غات جهان شــد. شاخص قیمت غات فائو نسبت به ماه قبل ۱.۸ درصد کاهش یافت 
که ناشــی از کاهش شــدید قیمت جهانی ذرت بود. برداشــت قوی و عرضه فراوان در 
آرژانتیــن و برزیل، همراه با انتظارات از رکورد برداشــت در آمریــکا، بر قیمت ها تاثیر 
گذاشــت. قیمت گندم به دلیل بهبود شرایط کشــت در نیمکره شمالی کاهش یافت. 
در مقابــل، قیمت برنج ۱.۴ درصد افزایش یافــت که دلیل آن تقاضای قوی برای انواع 
معطر و نوســانات ارزی بود. قیمت روغن نباتی نسبت به ماه آوریل ۳.۷ درصد کاهش 
یافت و این کاهش در تمام روغن های اصلی مشــاهده شــد. قیمت روغن پالم به دلیل 
افزایش تولید فصلی در جنوب شــرقی آســیا کاهش یافت. قیمت روغن سویا به دلیل 

افزایش عرضه در آمریکای جنوبی و تقاضای ضعیف برای ســوخت های زیستی کاهش 
یافت. قیمت روغن کلزا به دلیل بهبود چشــم انداز عرضه در اتحادیه اروپا کاهش یافت، 
در حالــی که قیمت روغن آفتابگردان در بحبوحه تقاضای ضعیف جهانی کاهش یافت. 
شــاخص قیمت شکر فائو ۲.۶ درصد کاهش یافت که نشــان دهنده نگرانی ها در مورد 
چشــم انداز اقتصادی جهانی، تقاضای ضعیف تر از ســوی صنایع غذایی و آشــامیدنی 
و انتظارات از بهبود تولید در فصل آینده اســت. قیمت گوشــت نســبت به ماه آوریل 
۱.۳ درصد افزایش یافت. قیمت گوشــت گاو و گوســفند افزایش یافت و گوشــت گاو 
بــه بالاترین رکورد خود رســید. قیمت مرغ بــه دلیل عرضه مــازاد در برزیل پس از 
محدودیت های واردات مرتبط با شــیوع آنفلوآنزای مرغی، کاهش یافت. شاخص قیمت 
لبنیات فائو ۰.۸ درصد افزایش یافت که ناشی از تقاضای قوی از سوی آسیا بود. قیمت 
کــره در بالاترین ســطح تاریخی خود باقی ماند، در حالی کــه قیمت پنیر نیز افزایش 
یافت. طبق گزارش رویترز، فائو در گزارشــی جداگانه، پیش بینی کرد که تولید جهانی 
غات در ســال ۲۰۲۵ به رکورد ۲.۹۱۱ میلیارد تن برســد که نسبت به تخمین قبلی 
۲.۸۴۸ میلیارد تن و ۲.۱ درصد بالاتر از ســال ۲۰۲۴ اســت. بــا توجه به پیش بینی 
افزایش تولید از مصرف، پیش بینی می شــود ذخایر جهانی غات یک درصد رشد کند 

و تا حدی از رکود سال میادی گذشته بهبود یابد.

سهام تسلا سقوط آزاد کرد
ســهام »تسا« پنجشــنبه، تحت تاثیر اختاف نظر شدید بین »ایان ماســک« و دونالد ترامپ، سقوط کرد و ترامپ 
اعام کرد که دولت فدرال می تواند شــرکت های »ماســک« را از قراردادهای فدرالشان محروم کند. به گزارش ایسنا، 
ســهام شــرکت خودروسازی »تســا« در معامات روزانه تا ۱۸ درصد سقوط کرد که شــدیدترین فروش سهام این 
خودروســاز برقی در حدود پنج ســال گذشته است و سپس با کاهش ۱۴.۳ درصدی یا ۴۷.۳۵ دلاری، اندکی افزایش 
یافت. این افت حدود ۱۵۱ میلیارد دلار از ارزش بازار »تســا« را از بین برد. سهام این شرکت، پس از ساعات کاری، 
روند نزولی خود را از ســر گرفت. این ســقوط در حالی رخ داد که دونالد ترامپ، رئیس جمهور آمریکا و »ماســک«، 
ثروتمندترین فرد جهان، پنجشــنبه در رســانه های اجتماعی به یکدیگر طعنه زدند. »ماسک« هفته جاری، انتقادات 
خــود را از لایحه مالیاتی و هزینه های ترامپ افزایش داد و در حالی که کنگره تاش می کند تا این قانون را تا چهارم 
جولای به رئیس جمهور ارسال کند آن را یک عمل منزجرکننده و نفرت انگیز خوانده است. »ماسک« این لایحه را به 
دلیل قیمت بالای آن محکوم کرد و دفتر بودجه کنگره پیش بینی کرد که این قانون کسری بودجه سالانه را در طول 

دهه آینده در مجموع ۲.۴ تریلیون دلار افزایش خواهد داد.ترامپ پنجشــنبه، در برنامه  اجتماعی »تراست سوشال«، 
از ماســک انتقاد کرد و گفت: یکی از راه هایی که دولت می توانــد هزینه هایش را کاهش دهد، لغو قراردادهای دولتی 
با شــرکت های »ماسک« است. برخی از شرکت های »ماســک« به قراردادهای فدرال وابسته هستند، از جمله شرکت 
اکتشاف فضایی اسپیس ایکس که طبق گزارش یو اس ای تودی، از سال ۲۰۰۸ تقریبا ۲۰ میلیارد دلار قرارداد فدرال 
دریافت کرده است.»دان ایوز«، تحلیلگر فناوری ودبوش، به وب سایت سی بی اس مانی واچ گفت: اختاف عمومی بین 
این دو نفر، لرزه بر اندام ســرمایه گذاران »تسا« انداخته است.مدیرعامل شرکت »تسا« در پاسخ به پیشنهاد ترامپ 
مبنی بر اینکه دولت فدرال، قراردادهای شــرکت ماســک را لغو کند، گفت که به اســپیس ایکس دستور می دهد تا 
فضاپیمای »دراگون« خود را متوقف کند. طبق اعام اســپیس ایکس، این فضاپیما که می تواند هم انسان و هم بار را 
به فضا حمل کند، ۵۱ ماموریت از جمله ۴۶ بازدید از ایستگاه فضایی بین المللی را به اتمام رسانده است.دشمنی بین 
این دو میلیاردر ادامه یافت و »ماسک« با پیش بینی اینکه تعرفه های رئیس جمهور باعث رکود اقتصادی در نیمه دوم 
ســال خواهد شد، سیاســت های اقتصادی ترامپ را هدف قرار داد.شرکت خودروسازی برقی »تسا«، کمک های مالی 
فدرال مستقیم بسیار کمتری نسبت به اسپیس ایکس دریافت می کند اما به طور غیرمستقیم، سالانه میلیاردها دلار از 
برنامه های مختلف ایالتی و فدرال درآمد کسب می کند. طبق گزارش ام اس ان، »ایوز« در یادداشتی به سرمایه گذاران 
نوشــت، دوستی رو به وخامت و اکنون اختاف عمده بین »ماسک« و ترامپ، شگفت انگیز و شوکی برای بازار است و 

ســرمایه گذاران »تسا« را از آنچه در پیش است، نگران خواهد کرد.

روزنامه اقتصادی ، سیاسی ،اجتماعی، فرهنگی و صبح ایران
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فرمانده قرارگاه مشترک پدافند هوایی خاتم الانبیا)ص( از مواضع مستقر در نقاط مختلف پایتخت بازدید کرد. به گزارش ایسنا به نقل از روابط عمومی ارتش، 
امیر سرتیپ علیرضا صباحی فرد فرمانده قرارگاه مشترک پدافند هوایی خاتم الانبیا)ص( از مواضع پدافندی مستقر در پایتخت، منطقه شمال و مواضع پدافندی 
پیرامون حرم مطهر امام )ره( بازدید و آمادگی دفاعی تجهیزات و نیروی انســانی را مورد ارزیابی عملیاتی قرار داد.امیر ســرتیپ صباحی فرد در این بازدید با 
گرامیداشت ایام رحلت بنیانگذار انقاب اسامی اظهار داشت: یکی از شعارهای ارزنده حضرت امام قطع وابستگی به بیگانگان بود که بحمد الله به برکت انقاب 
اسامی شاهد به منصه ظهور رسیدن این موضوع در حوزه های مختلف هستیم.فرمانده قرارگاه مشترک پدافند هوایی خاتم الانبیاء با تاکید بر اینکه با هم افزایی 
و همدلی در عرصه های مختلف می توان هر ناممکنی را ممکن کرد اذعان داشت: بیگانگان چشم دیدن پیشرفت و رشد ایران اسامی را ندارند و به بهانه های 

مختلف درصدد تفرقه افکنی هستند.

www.sobh-eqtesad.ir

بازدید امیر سرتیپ صباحی فرد از مواضع پدافندی پایتخت

info@sobh-eqtesad.ir

شــد  امام)ره(  امــام)ره(   چرا 

در مواجهــه بــا ایــن ســئوال در یک 
نــگاه برهــان خلفــی، میشــه گفت 
نشــدند،  ) امــام)ره  دیگــران   چــرا 
پاســخ بــه اینکه چــرا دیگــران امام 
)ره( نشــدند هم خیلی ســاده نیســت 
و هم خیلی میســر نیســت، چــرا  که 
)ره( امــام  کــه  آنهــا  از   بســیاری 

نشدند ،مشغو ل زمینه سازی برای امام)ره( شدن ایشان بوده اند و 
البته قابل انکار هم نیست که بسیاری دیگر هم تشخیص امام)ره( 
را نداشتند،  یا مشغول نگاه محدود خود از توقع دین از آنان بودند 
و یا دنیایشان دینشان را تعریف میکرده است..... به عبارتی متفاوت 
بودن امام)ره( اینجا بسیار موضوعیت پیدا میکنه. اینکه امام رحمت 
الله علیه به دین پیامبر گونه ، نگاه میکنند و دیگران صحابی منشانه ، 
تابع وحتی گاهی راحت طلبانه رفتار میکنند ،بنظرم  تمام ماجراست. 
امام رضوان الله علیه در نگاه خود مصیبت تحقیر  و تبعید را بخشی 
از ماموریت منبعث از نگاه خود قلمدا د نموده و سینه خود را برای 
مواجهه با آن ها آماده میکنند.اصل و ریشــه ساخته شدن امام ره 
اســت نگاه امام )ره( به تکلیف خود، بیداری بخشــیدن به مردم 
است،درســت همان تکلیفی که رسول گرامی اسلام در مواجهه با 
کلمــه  بلاغ مبین دریافت میکنند، خــوب امام ره هم همینکار  را 
کردند جبهه باطل در مقابل امام رحمت الله بقول خودشان با بلند 
شــدن کلمه الله اکبر خود را باخت.و به عبارتی الله اکبر کار خود 
را کرد. باید دانست که حکومت پهلوی با پایگاه دربار همه قدرت 
در ایران را نداشــت و خود از همه بیشتر بر این واقعیت واقف بود 
از زمانی که رضا خان بسبب شــرایط نا امن کشور مورد انتخاب 
انگلیســها واقع شد تا برای منافع ایشــان امنیت ایجاد کند تا بعد 
ها که تجدد طلبی زمینه تعارض با فرهنگ ســنتی و بومی کشور 
را پدید آورد و دربار در مقابل پافشــاری مردم بر سنت و فرهنگ 
با ســرنیزه ایستاد و کشتار کرد ، هرصاحب اندیشه ای بدین جمع 
بندی میرسید که تداوم تحقق منویات استعمار در ایران ادامه مسیر 
رضا خان با پوشش مدرنیته و متناسب با زمان است و فروغی بعنوان 
پــادوی انگلیس بر این واقعیت مهر لزوم و تحقق زد و محمد رضا 
را به تخت نشــانید تختی که حد و حدود قدرت در ایران را فقط 
در حوزه نگهبانی بــر ملت برای عدم ورود به منطقه تعارض علیه 
بیگانه تعریف میکرد.به کنفرانس تهران نگاه کنید سران کشورهای 
صاحب قدرت روســیه بولشویکی  و انگلیس و امریکا بدون اطلاع 
شاه مملکت در تهران جلسه میکنند و برای ایران تصمیم میگیرند. 
یا اینکه شــاه درخاطراتش ،خودش مینویســد مادرم از غمگینی 
من میپرســید بدو گفتم مثلا من شاه این مملکتم بدون اجازه من 
آمریکایی ها به نیروی هوایی من دســتور میدهند به کمکشان به 
ویتنام رفته و با مردم ویتنام بجنگد، یا در جریان شورش و انقلاب  
ظفار انگلیس به شــاه حکم میکند که با نیــروی ویژه هوانیروز به 
جنگ دشمنان شاه عمان برود و او ناچار و بدون چون و چرا گردن 
مینهد، حا ل با تحلیل شــرایط سیاسی سالهای ۱۳۴۲ تا سال های 
۵۶ و ۵۷ میتوان گفت کشــور در اختیــار ۳ قدرت با درصد های 
متفاوت بود، شاید با این ارقام کمی ذهنیت دقیق تر پیدا کنیم.شاه و 
دربار حد اکثر ۲۰ در صد قدرت در کشور را بیشتر نداشتند و بقیه 
هشتاد درصد در اختیار آمریکای بعد از کودتای ۲۸ مرداد ۱۳۳۲ 
و حاکمیت رسمی مستشــاری آمریکا در ایران میشود .مقداری از 
آمریکا کمتر در اختیار انگلیسها با در اختیار داشتن شبکه مخابراتی 
 ضد شــوروی و نفوذ در ساواک و شبکه فراماسونری در ایران بود
بــه عقیده حقیر هشــتاد درصد قــدرت بعد از دربــار را میتوان 
بــه نزدیــک ۵۰ درصــد آمریکاییهــا و نزدیــک ۳۰ درصد 
هم انگلیســیها تقســیم کرد البته خــرده قدرت هــای یکی دو 
درصدی هم مثل فرانســه و شــوروی و رژیم صهیونیستی و بهایی 
 هــا در قالب  احــزاب آن زمــان را هم نمیتــوان ندیده گرفت
همین تخمین از میزان قدرت کمک میکرد امام رضوان الله علیه تبعید 
 شوند،همین تخمین از تقسیم قدرت زمینه میساخت موضع انتقادی 
امام )ره( در نقد شــیوه نوکرمآبی شاه ودربار در ذهن مردم جای 
مهمی بیابدو همین عدم اســتقلال ایرانی مسلمان شیعه را به مشی 
حسینی عاشورا نزدیک میکردو امام )ره( هم که مردمانش را خوب 
میشناخت نقطه کوک ملت را بدست گرفته و از تریبونهای نجف در 
عراق  بر این نقطه کوک مینواختند ، راهبرد امام )ره( تاکید بر مردم 
با معرفی اســلام ناب بودکه قادر به فرایند سازی در اداره کشور 
داشت، دولت موقت بعد از انقلاب منویات بنیانگزار نظام اسلامی را 
درنیافت قصد رفاقت با آمریکا در مذاکره در الجزایر با نشست با 
برژینسکی داشت که موجب تسخیر سفارت بعنوان لانه جاسوسی 
شــد و امام مقطع را فرصت قلمداد نموده مبارزه پیروز علیه دربار 
را بــه مبارزه پیروز علیه ۵۰ درصد دیگر قدرت در ایران افزایش 
بخشیدند و مبارزه با اســتبداد را به مبارزه با استعمار بدل کردند 
که تا امروز هم هوشــمندانه ادامه دارد و بدون شــک در مذاکره  
غیر مســتقیم در عمان با تیم ترامپ برگ زرین دیگری از قدرت 
مواجهه با آمریکا رقم خواهد خورد و امام )ره( امام شــدن خود را 
در تنگاتنگی با مردم و حیات بخشیدن به استقلال واقعی در هدایت 
فرزند خلف خود مقام عظمای ولایت حضرت آیت الله خامنه ای مد 
ظله العالی نشان خواهند داد و صد البته نوبت مواجهه با ۳۰ درصد 
باقیمانده قدرت که بخش نامطلوب اداره کشور را بخود اختصاص 
داده  است نیز فراخواهد رسید و شکی نیست که بعد از این پیروزی 

زمینه ظهور حجت خدا حضرت صاحب معنی می یابد. انشاالله.

مقاله
حمید رضا نقاشیان عراقچی: به زودی پاسخ  مقتضی را به پیشنهاد آمریکایی ها خواهیم داد

مطالبات گندم کاران در مسیر تسویه؛ 
وعده دولت برای پرداخت کامل تا ۱۰ 

روز آینده

تولید جهانی خودرو مختل خواهد شد؟

در شــرایطی که برداشــت گندم در بیش از ۲۰ استان کشــور ادامه دارد، پرداخت مرحله ای مطالبات 
کشــاورزان در دســتور کار دولت قرار گرفته است و بر اســاس اعام وزارت جهاد کشاورزی، بخشی از 
مطالبات تاکنون پرداخت شــده و طبق وعده رئیس ســازمان برنامه و بودجه، تسویه کامل بدهی ها به 
گندم کاران تا ۱۰ روز آینده انجام خواهد شد. به گزارش ایسنا، در حالی  که عملیات برداشت گندم در 
بســیاری از استان های کشور ادامه دارد، موضوع پرداخت به موقع مطالبات گندم کاران بار دیگر به یکی 

از محورهای مهم گفت وگوهای کشاورزی تبدیل شده است. 

مشترکان چگونه خسارت ناشی از برق را 
دریافت کنند؟

ممنوعیت خروج گندم از قزوین بدون 
مجوز

از ایده تا اجرا؛ سه عامل پیش برنده 
انرژی های سبز
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قیمت جهانی مواد غذایی کاهش یافت
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مهمترین محورهای بیانات رهبر انقلاب در ۱۴ خرداد ۱۴۰۴ چه بود؟گزیده خبر
عارف: آزار دادن مردم به 

ویژه در صدور مجوزها نمونه 
بارز فساد است

معــاون اول رئیس جمهــور تاکید 
کــرد: آزار دادن مــردم بویژه در 
صدور مجوزها و معطل گذاشــتن 
سرمایه ها نمونه بارز فساد است.به 
گزارش خبرگزاری مهر، محمدرضا 
عارف در جلسه شــورای معاونین 
سازمان توســعه و نوسازی معادن 
و صنایع معدنی ایران )ایمیدرو( با 
اشــاره به اینکه شعارهای »توسعه 
بدون کربن و پلاســتیک« از سوی کشورهای توسعه یافته، خیرخواهانه 
و محیط زیســتی نیست، خاطرنشان کرد: همان کسانی که آلودگی های 
وحشتناک محیط زیستی ایجاد کردند، قیم محیط زیست شده اند و پس 
از بهره گیــری خود از تمام منابع طبیعی بــرای افزایش تولید اقتصادی، 
مباحث گازهای گلخانه ای و گرم شــدن زمین اهمیت یافت تا از توسعه 
کشورهایی متکی به کربن و نفت جلوگیری کنند.معاون اول رئیس جمهور 
به ظرفیت ها و امکانات خدادادی و طبیعی کشور اشاره و تصریح کرد: ایران 
تمامی عناصر طبیعــی جدول مندلیف را به صورت کامل دارد که کمتر 
کشور از چنین مزیت خدادادی برخوردار است و امروز با وجود مشکلات، 
خودمان با عزت در خصوص منابع طبیعی کشوری تصمیم گیری می کنیم 
و در حالی که می بینیم اولین تهدید رئیس جمهور آمریکا در قبال اوکراین 
منابع معدنی و طبیعی این کشــور است و ما به عنوان نسل اول انقلاب 
تحقیرها نسبت به ملت ایران را در زمان پیش از پیروزی انقلاب اسلامی 
فراموش نمی کنیم.وی با بیان اینکه امروز دیگر دولت ها به صنایع فولادی 
و معدنی دیکتــه نمی کنند و با تاکید بر ضــرورت جلوگیری از راهبرد 
مونتاژکاری و خام فروشی در بخش های صنعتی و معدنی، ادامه داد: روند 
همکاری صنعت و دانشگاه را با بخشنامه در اوایل انقلاب دنبال کردیم که 
امروز به خوبی در کشــور اهمیت این موضوع جا افتاده است و از طرفی 
نیز بخش های تحقیق و توسعه دیگر زینتی نیستند و به درستی در مسیر 
کمک به بخش های صنعتی و معدنی خود قرار گرفته اند.عارف با تاکید بر 
اینکه بروکراسی بزرگترین مانع فعالیت های بخش معدن و صنعت است و 
باید به ابتکارات و خلاقیت ها میدان دهیم، تصریح کرد: ثبت سفارش برای 
یک شرکت در عرض چند روز انجام می شود اما شرکت دیگر برای ماه ها 
برای ثبت سفارش کالاهای مورد نظر خود منتظر می ماند که باید چنین 
بروکراســی از بین برود البته به قانونگذار نیز باز می گردد چراکه تدوین 
قوانین حجیم نشانگر سواد است و باید در چندین صفحه قوانین نوشته 
شوند تا نشانگر اقدامات مثبت و خوب باشد.معاون اول رئیس جمهور تاکید 
کرد: بخشی از ناترازی های موجود ناشی از نظام بروکراتیک است.عارف با 
اشاره به کارشناسان دلسوز و برجسته در وزارت صنعت، معدن و تجارت، 
ادامه داد: وزارت صمت همواره در کشــور پیشــتاز بوده است از ایمیدرو 
نیز چنین انتظاری داریم و مطمئن هســتیم با وجود چنین کارشناسان 
برجسته ای اکثر مشکلات این سازمان قابل حل است و نیاز به مجوزهای 
بالاتر نداریم البته معتقدیم مشکلات بخش صنعت و معدن دائمی است 
که باید با وجود چنین کارشناســان خبره ای به صورت دائمی حل شود.

معاون اول رئیس جمهور رفع موانع را مهم ترین عامل بر ســر راه فعالیت 
بخش معدن در کشــور دانست و گفت: باید با از مانع تراشی ها جلوگیری 
و یا صدور مجوزها همانند مجوزهای محیط زیستی تسهیل شود و باید 
سازمان حفاظت محیط زیســت راهکارهای صدور مجوزها را پیش پای 
بخش صنعت و معدن قــرار دهد تا این دو بخش مهم بتوانند به اقتصاد 
کشــور کمک کنند.عارف با بیان اینکه حکمرانی واحد در بخش معدن 
وجود ندارد، خاطرنشان کرد: دولت آمادگی دارد در زمینه صدور مجوزها 
که یک وســیله نظم دادن به فعالیت هــای بنگاه های اقتصادی، صنعتی 
و معدنی اســت، کمک کند چراکه بــرای آغاز به کار واحدهای معدنی و 
صنعتی گرفتن مجوز هدف می شــود و پس از آن هر اتفاقی مشروعیت 
می یابد که زمینه ساز فساد است.معاون اول رئیس جمهور با تاکید بر اینکه 
آزار دادن مردم بویژه در صدور مجوزها و معطل گذاشتن سرمایه ها نمونه 
بارز فســاد است، گفت: فساد تنها یک امر فیزیکی نیست و از فسادهای 
نرم و مکتوب که مانع رشــد اقتصادی کشور است، غفلت می کنیم و هر 
مسئله ای که مانع رشد اقتصادی شود، مصداق بارز فساد است.وی با اشاره 
به اهمیت توســعه معادن و سهم ۱۳ درصدی این بخش در برنامه هفتم 
پیشرفت بیان کرد: باید به گونه ای عمل شود که سهم رشد بخش معدن 
در برنامه هشتم پیشرفت دو برابر شود.معاون اول رئیس جمهور با تاکید 
بر اینکه باید از سازوکار خام فروشی در معدن جلوگیری کرد، تصریح کرد: 
در اوایل انقلاب در دانشــگاه ها شعار می دادیم که تولید باید ثروت شود و 
مردم این ثروت را در سر سفره خود حس کنند و در نهایت تبدیل ثروت 
ملی شــود وگرنه با عدد و رقم ســازی نمی توانیــم ثروت ملی ایجاد 
کنیم.عارف ادامه داد: زنجیره ارزش صنعت و معدن باید کامل شــود 
و اجــازه ندهیم یکی از حلقه های این زنجیره تضعیف شــود چرا که 
منافــع برخی در تضعیف و یا پاره کردن این حلقه ها اســت و اجازه 
ندهیم این حلقه های زنجیره تضعیف شود و باید هدفگذاری، رساندن 
زنجیره ارزش به حداکثر کشــش در تولید ثروت ملی باشــد.معاون 
اول رئیس جمهور با اشــاره به برخی اقدامات اشتباه در اوایل انقلاب 
در عــدم توجه به بخش هایی از صنعت بــه ویژه نیمه هادی ها گفت: 
امروز متوجه شدیم چه سیاست غلطی پیش گرفتیم که البته وزارت 
صنعــت، معدن و تجارت با همکاری دســت انــدرکاران امر درصدد 
جبران عقب ماندگی ها هســتند.عارف در خصوص اکتشــاف معادن 
تصریح کرد: باید دید که ســاز و کار متمرکز برای تصمیم گیری در 
این حوزه وجود دارد یا خیر و به بحث اکتشــاف جدی تر توجه شود 
و موانع ســاختگی را رفع کنیم و صندوق های مالی و بخش خصوصی 
را تشــویق کنیم که در این حوزه سرمایه گذاری کنند.وی افزود: باید 
ماشین آلات و تجهیزات و همچنین ناوگان کشتیرانی و حمل و نقل 
نوسازی شــود و بهره وری را از اکتشاف و استخراج تا بهره برداری در 
کارخانه ها را افزایش دهیم تا جایگاه کشــور در اکتشاف و استخراج 
در دنیا ارتقا یابد.معاون اول رئیس جمهور در ابتدای ســخنان خود با 
قدردانی از اقدامات و دســتاوردهای سازمان توسعه و نوسازی معادن 
و صنایــع معدنی ایران بــا راهبردهای خوب و کارشناســانه، گفت: 
امیدواریم با وجود کارشناسان برجسته و زبده در این بخش تحولات 
اساســی علمی و کارشناسی را شاهد باشــیم.عارف با اشاره به اینکه 
عده ای در کشــور اجازه ندادند راهبرد صنعت در کشور شفاف باشد، 
بیان کرد: بهترین وضعیت برای عده ای آب گل آلود است تا به اهداف 
و منافع خود برســند و اجازه ندادند راهبرد صنعت در کشــور شفاف 
باشد و هر هزینه برای این شفاف سازی بازتاب های منفی داشت و با 
شجاعت از اقدامات غیر اخلاقی و غیرعلمی دفاع می شود که با توجه 
بــه جایگاه و شــناختی که از آقای اتابک داریم، مطمئن هســتیم از 
چنین مسائلی در بخش صنعت، معدن و تجارت جلوگیری می شود.

عراقچی: به زودی پاسخ  مقتضی را به 
پیشنهاد آمریکایی ها خواهیم داد

وزیر امور خارجه گفت: اخیراً پیشــنهادی از سوی ایالات متحده آمریکا به ما ارائه شده که طی 
روزهای آینده، ما پاسخ مقتضی خود را به آن ارائه خواهیم داد.به گزارش خبرگزاری مهر، سید 
عباس عراقچی، معاون وزیر امور خارجه ایران، در مصاحبه ای اختصاصی با شــبکه النیل مصر، 
به تشــریح جزئیات گفت وگوهای اخیر ایران و مصر پرداخت و بر اهمیت همکاری دو کشور در 
موضوعات منطقه ای و بین المللی تأکید کرد.همکاری ایران و مصر برای ثبات منطقه عراقچی با 
اشاره به اهمیت سفر اخیر خود به قاهره، گفت: »ایران و مصر دو کشور تأثیرگذار در غرب آسیا 
هستند و همکاری آن ها می تواند به کاهش تنش های منطقه ای کمک کند. ما در این سفر درباره 
موضوعات مهمی مانند غزه، یمن و دریای ســرخ گفت وگو کردیم.«وی همچنین از تلاش های 
مصر و قطر برای برقراری آتش بس در غزه تقدیر کرد و افزود: »جمهوری اسلامی ایران از هرگونه 
آتش بسی که مورد حمایت مردم غزه باشد، حمایت می کند و آماده همکاری با کشورهای منطقه 
برای پایان دادن به این جنگ اســت.«وضعیت دریای سرخ و نقش منطقه ای ایران معاون وزیر 
خارجه ایران در پاسخ به سوالی درباره امنیت دریای سرخ، اظهار داشت: »آنچه در دریای سرخ 
رخ می دهد، واکنش طبیعی به جنایات رژیم صهیونیستی است. ما امیدواریم با تحقق آتش بس 
در غزه، ثبات به دریای ســرخ نیز بازگردد.« وی همچنین به روابط ایران با کشــورهای عربی 
اشــاره کرد و گفت: »سیاســت ایران مبتنی بر تقویت روابط با همسایگان و کشورهای منطقه 
اســت. حتی با وجود قطع روابط دیپلماتیک با مصر، سطح همکاری های دو کشور در سال های 
اخیر به طور چشمگیری افزایش یافته است.« گفت وگوهای هسته ای و موضع ایران عراقچی در 
بخش دیگری از این مصاحبه به مذاکرات هسته ای ایران و آمریکا اشاره کرد و گفت: »ما از نقش 
میانجی گری عمان و حمایت مصر از این مذاکرات قدردانی می کنیم. ایران همواره بر صلح آمیز 
بودن برنامه هسته ای خود تأکید داشته و هرگونه سلاح هسته ای را حرام می داند.«وی در عین 
حال از گزارش اخیر آژانس بین المللی انرژی اتمی انتقاد کرد و افزود: »این گزارش منصفانه نبود 
و ما نگران سیاسی شدن فعالیت های آژانس هستیم. با این حال، آماده ایم از طریق گفت وگو به 
نگرانی ها پاسخ دهیم.«چشم انداز آینده روابط ایران و مصرمعاون وزیر خارجه ایران با بیان اینکه 
روابط تهران و قاهره در حال بهبود اســت، خاطرنشــان کرد: »ما در ماه های اخیر چندین بار با 
مقامات مصری دیدار کرده ایم و ســطح اعتماد بین دو کشور افزایش یافته است. امیدواریم این 
روند تقویت شود.« وی در پایان تأکید کرد که ایران همچنان به ابتکار »خاورمیانه عاری از سلاح 
هسته ای« پایبند است و از همکاری با مصر در این زمینه استقبال می کند. وزیر امور خارجه با 
بیان اینکه در حال حاضر زمان دقیق دور بعدی مذاکرات هسته ای میان ایران و ایالات متحده 
آمریکا مشخص نشده است، گفت: سلطنت عمان همچنان به عنوان کشور میانجی، نقش فعالی 
در تنظیم و تسهیل این مذاکرات ایفا می کند. عراقچی با اشاره به اینکه اخیراً پیشنهادی از سوی 
ایالات متحده آمریکا به ما ارائه شده که طی روزهای آینده، ما پاسخ مقتضی خود را به آن ارائه 
خواهیم داد، تصریح کرد: این پاسخ بر اساس اصول بنیادین جمهوری اسلامی ایران و در راستای 
منافع ملت ایران تنظیم خواهد شد. پس از آن، وزیر امور خارجه عمان زمان و مکان دور بعدی 

مذاکرات را تعیین خواهد کرد.

رهبر انقلاب اســلامی در بیانات اخیر خود بر اســتقلال، مقاومت در برابر فشارهای خارجی، 
حمایت از حقوق ملت ایران و محکومیت شدید جنایات بین المللی تأکید کردند.  به گزارش 
ایسنا، حضرت آیت الله خامنه ای صبح روز چهارشنبه ۱۴ خرداد ۱۴۰۴ در اجتماع عظیم مردم 
در حرم مطهر امام خمینی)ره(، بیانات مهمی داشــتند که خلاصه ای از محورهای ســخنان 
ایشان به این شــرح است: - تشکیل نظام جمهوری اسلامی و غافلگیری دشمنان   - شروع 
توطئه ها پس از مشــخص شــدن جهت گیری انقلاب   - حجم و تنوع بی سابقه توطئه ها    - 
دستگاه های جاسوسی و کشورهای مستکبر عامل اصلی توطئه ها    - تاب آوری و مقابله موفق 
جمهوری اســلامی با توطئه ها   - تعهد به افزایش قدرت همه جانبه ملی   - نقش احساسات 
در شکل گیری قیام های اجتماعی   - خطر غلبه احساسات بر عقلانیت در مسیر انقلاب ها   - 
حفظ عقلانیت انقلاب اسلامی توسط امام خمینی   - دو رکن اصلی حفظ انقلاب از انحراف    
۱. ولایت فقیه   ۲. استقلال ملی - تعریف دقیق استقلال ملی   - اهمیت استقلال در بیانات 
امام   - اصل ما میتوانیم   - اصل مقاومت   - اصل ارتقاء قدرت دفاعی   - اصل تبیین   - اصل 
استقامت   - نهادینه شدن این اصول در هویت ملی - تعریف عقلانیّت واقعی  - دستاوردهای 
صنعت هســته ای ایران   - اهمیت غنی ســازی اورانیوم در صنعت هســته ای   - تجربه های 
تاریخی فشــارهای خارجی  - خواست آمریکا برای حذف صنعت هسته ای ایران   - مقاومت 
ایران در برابر فشارهای آمریکا   - اقتدار و حق مردم ایران برای پیشرفت هسته ای   - جنایات 

رژیم صهیونیستی در غزه   - پیام به دولت های اسلامی  

رئیس مجلس به همکاری بین دولت های آمریکای 
لاتین و کشــورمان اشاره کرد و گفت: ظرفیت های 
بســیاری برای توســعه روابط اقتصادی به ویژه در 
موضوعات انــرژی و توجه به حــوزه دانش بنیان 
وجــود دارد.به گزارش خبرنگار مهــر، محمد باقر 
قالیباف رئیس مجلس شــورای اسلامی در تشریح 
دســتاوردهای سفر به آمریکای لاتین و شرکت در 
اجلاس بریکس پس از بازگشت از سفر اظهار کرد: 
شنبه شب هفته گذشته سفری را به آمریکای لاتین 
داشتم، در سه کشــور به مقصد نهایی برزیل عازم 
سفر شــدم و در ابتدا در ونزوئلا، با رئیس جمهور 
و رئیس مجلس وزیر امــور خارجه و وزیر حمل و 
نقل این کشــور دیدار داشتم.وی افزود: گفتگوهای 
پارلمانــی و توجه به مباحث اقتصادی و سیاســی 
بین دو کشور مورد بررسی در جلسات ونزوئلا قرار 
گرفت و یکی از ویژگی های خوب که در این کشور 
مشــاهده کردم موضوع روابط تجاری است که به 
ویژه مســئله بخش خصوصی هر دو کشور کارهای 
خوبی را با یکدیگر شروع کردند و این آینده خوب 
و بهتری را نوید می دهد.رئیس مجلس به همکاری 
بین دولت ها در میان کشــورهای آمریکای لاتین 
و کشــورمان اشــاره کرد و ادامه داد: ظرفیت های 
بسیاری برای توسعه روابط اقتصادی وجود دارد به 
ویــژه در موضوعات انــرژی و توجه به حوزه دانش 

بنیان، همچنین موضوعات حوزه کشــاورزی که مورد بحث و گفتگو قرار گرفت.قالیباف توسعه 
روابط پارلمانی و گروه های دوســتی میان ایران و ونزوئلا را از جمله محورهای گفتگو با مقامات 
این کشــور برشمرد و گفت: همچنین نشست بسیار خوبی با رهبران ادیان در این کشور برگزار 
شد. به علاوه نشستی در دانشگاه با اساتید حوزه روابط بین الملل تشکیل شد. در رابطه با مسائل 
جهانی و بین المللی با رویکرد یک جانبه گرایی آمریکا و مسائل غزه مورد بحث قرار گرفت.وی به 
فعالیت های قابل توجه دانش بنیان های شرکت های ایرانی در کشور ونزوئلا توسط دانشگاهیان 
پرداخت و یادآور شد: همه ظرفیت های دانش بنیان در خانه خلاق در یک جا و در یک نمایشگاه 
دائمی پیش بینی شــده بود، این بخش مورد استقبال بخش های علمی و دانشگاهی همچنین 
تجاری و صنعتی ونزوئلا بود و این حاکی از روابط خوب و عمیق میان دو کشــور در ســال های 
گذشته است.رئیس مجلس در بخشی از سخنانش تصریح کرد: موضوع تعرفه آزاد میان دو کشور 
در این سفر به بحث و بررسی گذاشته شد و امیدوارم تا چند ماه آینده نهایی شود و در کمیسیون 
مشترک به امضای مقامات طرفین برسد.قالیباف سفر خود پس از ونزوئلا به هاوانا پایتخت کوبا 
پرداخت و ادامه داد: کوبا کشــوری استقلال طلب و آزادی خواه و مبارز است، هرچند مشکلاتی 
به دلیل تحریم های طولانی مدت داشــت و در این کشور با رئیس جمهور و رئیس مجلس این 
کشور دیدار داشتم و پیرامون مسائل مختلف از جمله حوزه انرژی و کشاورزی گفتگو داشتیم و 
مطرح شد که از ظرفیت پالایشگاه های این کشور استفاده کنیم.وی افزود: همه ما می دانیم که 
در حوزه مسائل دارویی و پزشکی کشور کوبا از کشورهای پیشرو است و ما بخشی از داروهایی 
که در کشــورمان آماده توزیــع و صادرات بود را به رئیس جمهور کوبــا هدیه کردیم. به نظرم 
فرصت خوبی برای همکاری های جدی ایران و کوبا در حوزه پزشکی و دارویی فراهم است.رئیس 
مجلس به مقصد نهایی سفر خود به کشور برزیلیا و شرکت در یازدهمین اجلاس بریکس اشاره 
کرد و افزود: بریکس از فرصت های بســیار خوبی است که امروز برای کشور ما فراهم شده است 

که در ارتباطات دوجانبه و چه در ارتباطات 
چند جانبه در ســطح منطقه و بین المللی و 
فکر می کنم قوی ترین و پربسامدترین بحثی 
که می توان امروز آن را برای توســعه روابط 
دنبال کرد، برای کشــور ما فرصت بریکس 
و شانگهای اســت.قالیباف با اشاره به اینکه 
۴۹ درصد جمعیت دنیا هم اکنون از اعضای 
بریکس به حســاب می آیند، تاکید کرد: این 
ظرفیت بریکس از نظر اقتصادی و سیاســی 
مهم اســت، در حــوزه تجــارت ۲۴ درصد 
تجارت دنیا در بریکس صورت می گیرد و از 
جهــت اقتصادی ۳۹ اقتصاد دنیا در بریکس 
جمع شــده اســت، بریکس در موضوعات 
سیاسی، اجتماعی، فرهنگی، علمی و ورزشی 
علاوه بر مباحث اقتصادی به عنوان یک گروه 
کامل فعالیت های خود را انجام می دهد.وی 
خاطرنشــان کرد: در سخنرانی های اجلاس 
بریکس همه به اتفاق مواضعی به رفتارهای 
یک جانبه گرایانه آمریکا داشــتند و این را 
در بخش های مختلــف مورد نقد قرار دادند 
و همگــی به آن اعتراض داشــتند و انگیزه 
بیشــتری نیز برای همکاری های عرصه های 
اقتصادی داشــتند.رئیس مجلس به دیدار با 
رؤسای مجالس سنا و ملی برزیل اشاره کرد 
و گفــت: صحبت های دوجانبه پارلمانی همچنین حوزه مســائل اقتصادی و سیاســی را دنبال 
کردیم. حجم تجارت خوبی با برزیل داریم و باید به این نکته توجه کنیم که نسبت صادراتمان به 
وارداتمان از برزیل قابل دفاع نیست، حجم تجارت و مبادلات ایران و برزیل قریب به ۸ میلیارد 
یورو هست که یک میلیارد آن صادرات ایران است و ۷ میلیارد یورو واردات از برزیل به ایران است 
و یکی از موضوعاتی که در این جلســات دنبال کردیم موضوع صادرات بخش های کشاورزی 
ما به ویژه در حوزه محصولات باقی ایران مانند ســیب و کیوی بود و این ها فرصت هایی است 
که می توانیم در این عرصه صادرات خوبی را دنبال کنیم.قالیباف ادامه داد: همچنین در حوزه 
پتروشــیمی فرصت های خوبی داریم و امیدوارم در این بخش از اقتصاد و تجاری بتوانیم رونق 
خوبی را با برزیل داشــته باشــیم و در سال ۲۰۲۶ میلادی اجلاس بریکس در دهلی نو کشور 
هندوســتان برگزار خواهد شــد و این فرصت فراهم شد تا با رئیس مجلس هند برای اجلاس 
ســال آینده دیدار و گفتگو انجام دهیم.وی در همین رابطه ادامه داد: صحبت های ما با رئیس 
پارلمان هند در رابطه با روابط دوجانبه به ویژه در همکاری های پارلمانی برای کمک و تحقق 
عقب ماندگی هایی کــه در موضوع چابهار به عنوان یک بندر آزاد داریم، صورت گرفت.رئیس 
مجلس به همزمانی ســفرش با برگزاری مراســم سی و ششمین ســالگرد ارتحال بنیانگذار 
جمهوری اســلامی ایران اشــاره و اظهار کرد: به مناسبت سالگرد ارتحال امام خمینی رضوان 
الله تعالی علیه ســفارت ایران در برزیل نشســت خوبی را با حضور سفرای کشورهای اسلامی 
و بخشی از نخبگان همچنین بخشــی از دانشجویان برای بزرگداشت این مراسم برگزار کرد.

قالیباف خاطرنشــان کرد: این سفر فشرده بود اما در حوزه همکاری های پارلمانی و تعاملات و 
پیگیری امور اقتصادی و سیاســی فرصت های خوبی را فراهم کرد و با توجه به اولویت داشتن 
دیپلماسی به ویژه در حوزه دیپلماسی عمومی و کاری که مجلس شورای اسلامی باید پیگیری 

کند سفر خوب و موفقی بود.

سخنگوی دولت نوشت: دولت با تمام توان و از مسیرهای ممکن، برای تدوین سازوکارهای کارآمد حمایتی گام برمی دارد و آماده همکاری همه جانبه 
با مجلس محترم برای احیای رویکرد اصلی لایحه امنیت زنان اســت.به گزارش خبرگزاری مهر، فاطمه مهاجرانی ســخنگوی دولت در یادداشتی 
نوشــت: در روزهای اخیر، قتل دردناک و تأســف بار خانم الهه حسین نژاد افکار عمومی را به شدت جریحه دار کرد. بررسی های اولیه نشان می دهد 
این حادثه دلخراش در بستر یک سرقت سازمان نیافته و با شیوه ای خشن و غیرانسانی رخ داده است؛ رخدادی که نه تنها مایه تأسف عمیق، بلکه 
زنگ هشداری برای ضرورت بازنگری در نظام پیشگیری، نظارت و بازدارندگی اجتماعی ما است. این واقعه اگرچه از جنس خشونت خانگی نبود، 
اما در دل خود یادآور یک واقعیت مهم است: زنان، بویژه در بسترهای ناآرام شهری، همچنان از آسیب پذیرترین اقشار جامعه هستند و نبود نظام 
حمایت گر مؤثر، زمینه ساز تکرار چنین فجایعی خواهد بود. همان قدر که خشونت در روابط خانوادگی نگران کننده است، ناامنی در فضای عمومی نیز نیازمند توجه جدی، قانون مند و 
نظام مند است.از منظر دولت، مسئولیت ما در قبال این وقایع، تنها محدود به ابراز تأسف و همدردی نیست. آنچه امروز جامعه به درستی مطالبه می کند، اقدام مؤثر، قانون مدار و پایدار 
برای پیشگیری از خشونت و ناامنی علیه زنان است. تجربه های تلخ پیشین و فاجعه های تکرارشونده نشان داده اند که بدون زیرساخت قانونی قوی و حمایت اجرایی مؤثر، نمی توان به 
کاهش واقعی خشونت و ناامنی علیه زنان امید بست.در همین راستا پس از آنکه لایحه »تأمین امنیت زنان در برابر خشونت« در کمیسیون های مجلس دچار استحاله و دولت ناگزیر به 
استرداد آن شد، بلافاصله تدوین برنامه ای جامع و عملیاتی در حوزه اختیارات دولت را با هماهنگی معاون اول محترم رئیس جمهوری در دستور کار قرار دادیم. این برنامه بر پایه چهار 

محور اصلی طراحی شده: پیشگیری از خشونت، تقویت مداخلات حمایتی، آگاه سازی عمومی و ارتقای امنیت در محیط های شهری و اجتماعی.

سخنگوی وزارت امور خارجه حملات روزهای اخیر رژیم صهیونیستی به مراکز و زیرساخت های دفاعی سوریه را به 
شــدت محکوم کرد.به گزارش خبرگزاری مهر، اسماعیل بقایی سخنگوی وزارت امور خارجه حملات روزهای اخیر 
رژیم صهیونیستی به مراکز و زیرســاخت های دفاعی سوریه را به شدت محکوم کرد.سخنگوی وزارت امور خارجه 
این حملات را نقض فاحش اصول منشور ملل متحد و هنجارهای بنیادین حقوق بین الملل دانست و افزود: حملات 
نظامی رژیم صهیونیستی به سوریه مصداق آشکار تجاوز علیه حاکمیت و تمامیت سرزمینی سوریه است که با هدف 
تخریب و تضعیف این کشور اسلامی صورت می گیرد و نشانه ماهیت خطرناک و قانون شکن این رژیم است.بقایی با 
تاکید بر ضرورت اقدام جامعه جهانی برای پایان دادن به اشغال بخش های مهمی از سوریه توسط رژیم صهیونیستی، 
مســئولیت تشدید ناامنی در منطقه و نقض صلح و امنیت بین المللی به واسطه تجاوزات این رژیم علیه کشورهای 

منطقه را بر عهده حامیان و تسلیح کنندگان غربی آن به ویژه آمریکا دانست.

حملات رژیم صهیونیستی به سوریه مصداق تجاوز علیه  زمان پرکردن خلأهای قانونی برای حمایت از زنان فرا رسیده است
تمامیت سرزمینی است

آگهی دعوت مجمع عمومی عادی سالیانه
شرکت توسعه منابع انرژی )سهامی خاص(- در حال تصفیه

به شماره ثبت 78780 و شناسه ملی 10101236120
بدینوسیله از کلیه صاحبان سهام یا نمایندگان قانونی آنان دعوت به عمل می 
آید تا در جلسه مجمع عمومی عادی سالیانه شرکت که رأس ساعت ۱۴ روز 
شنبه مورخ ۱۴۰۴/۳/۳۱ در نشــانی تهران، بلوار مرزداران، کنار گذر یادگار 
امام، خیابان گلستان، گلستان ۲، انتهای کوچه پژوهش، پلاک ۱۳ برگزار می 

گردد حضور به هم رسانید.
دستور جلسه:

۱-قرائت و اســتماع و بررسی گزارش مدیر تصفیه در خصوص عملکرد دوره 
تصفیه منتهی به ۱۴۰۳/۱۲/۳۰

۲-تصویب ترازنامه و حساب سود و زیان و عملکرد مالی مدیر تصفیه منتهی 
به ۱۴۰۳/۱۲/۳۰ 

۳-تمدید مدت تصفیه
۴-ابقا و یا انتخاب مدیر تصفیه

5-بررسی اعلام ختم تصفیه
۶-سایر امور که درصلاحیت مجمع عمومی عادی سالیانه است

  مدیر تصفیه-محمد رضازاده

آگهی دعوت مجمع عمومی عادی سالیانه
شرکت مهندسی عمران و حفاری پارس )سهامی خاص( در حال تصفیه
به شماره ثبت  80872 و شناسه ملی  10101255449

بدینوسیله از کلیه صاحبان سهام یا نمایندگان قانونی آنان دعوت به عمل می 
آید تا در جلسه مجمع عمومی عادی سالیانه شرکت که رأس ساعت ۱۶ روز 
شــنبه مورخ ۱۴۰۴/۳/۳۱ در نشانی تهران، بلوار مرزداران، خیابان گلستان، 
خیابان گلستان ۲، انتهای کوچه پژوهش، پلاک ۱۳  برگزار می گردد حضور 

به هم رسانند.
دستور جلسه:

۱- قرائت و استماع و بررسی گزارش مدیر تصفیه در خصوص عملکرد دوره 
تصفیه منتهی به ۱۴۰۳/۱۲/۳۰

۲- صویب ترازنامه و حساب سود و زیان و عملکرد مالی مدیر تصفیه منتهی 
به ۱۴۰۳/۱۲/۳۰

۳- تمدید مدت تصفیه
۴- ابقا و یا انتخاب مدیر تصفیه

5- بررسی اعلام ختم تصفیه
۶- سایر امور که در صلاحیت مجمع عمومی عادی سالیانه است

 مدیر تصفیه-محمد رضازاده

آگهی دعوت مجمع عمومی عادی سالیانه
شرکت سرمایه گذاری هماك پارس )سهامي خاص(  در حال تصفیه
به شماره ثبت ۲۰۸۳۶۰ و شناسه ملی ۱۰۱۰۲۴۹۸۸۴۷

بدینوسیله از کلیه صاحبان سهام یا نمایندگان قانونی آنان دعوت 
به عمل می آید تا در جلسه مجمع عمومی عادی سالیانه شرکت 
که رأس ســاعت ۱5 روز شــنبه مورخ ۱۴۰۴/۳/۳۱ در نشانی: 
تهران، بلوار مرزداران، خیابان گلســتان، گلســتان دوم، خیابان 

پژوهش پلاک ۱۳برگزار می گردد، حضور بهم رسانند.
دستور جلسه:

۱- قرائت و اســتماع و بررسی گزارش مدیر تصفیه در خصوص 
عملکرد دوره تصفیه منتهی به ۱۴۰۳/۱۲/۳۰

۲- تصویب ترازنامه و حســاب ســود و زیان عملکرد مالی مدیر 
تصفیه منتهی به ۱۴۰۳/۱۲/۳۰

۳- تمدید مدت تصفیه
۴- ابقا و یا انتخاب مدیر تصفیه

5- بررسی اعلام ختم تصفیه
۶- سایر امور که درصلاحیت مجمع عمومی عادی سالیانه است

 مدیر تصفیه- محمد رضازاده

ظرفیت های بسیاری برای توسعه روابط اقتصادی با آمریکای لاتین وجود دارد



3روزنامه اقتصادی ، سیاسی ،اجتماعی، فرهنگی و صبح ایران
شنبه 17 خرداد 1404  11  ذی الحجه 1446  07 جون 2025اقتصاد کلان

@sobheqtesad @sobheqtesad sobhe-qtesad5695  سال بیستم ویکم    شماره    

www.sobh-eqtesad.ir
info@sobh-eqtesad.ir

گزیده خبرگزیده خبر از ایده تا اجرا؛ سه عامل پیش برنده انرژی های سبز

مطالبات گندم کاران در مسیر تسویه؛ وعده دولت برای پرداخت کامل تا ۱۰ روز آینده

با ورود تجهیزات نیروگاه های خورشــیدی از ســوی وزارت نیرو، گفت وگوهایی در فضای 
تخصصی صنعت انرژی های تجدیدپذیر شکل گرفته است. برخی فعالان بخش خصوصی 
تأکیــد دارند که بازتعریف نقش ها میان دولت، ســرمایه گذاران و شــرکت های تخصصی 
می تواند به توســعه پایدار این حوزه کمک کند. محمود کریمی، عضو هیأت مدیره انجمن 
سازندگان و تأمین کنندگان کالا و خدمات انرژی های تجدیدپذیر )ساتکا( در همین رابطه 

با اشــاره به بازیگران اصلی حوزه انرژی های تجدیدپذیر به ایســنا، گفت: در توسعه این 
بخش، ســه ضلع اصلی وجود دارد، دولت، بخش خصوصی و متقاضیان یا سرمایه گذاران. 
هر یــک از این اضلاع وظایف مشــخصی دارند که تمرکز بر همان ها می تواند به رشــد 
متوازن و پایدار این صنعت کمک کند. انجمن ســاتکا به نمایندگی از ۴۲۰ شرکت عضو 
در سراســر کشــور، در ضلع دوم یعنی بخش خصوصی فعال است. کارکردهای دولت در 

توســعه تجدیدپذیرها وی در ادامه افزود: دولت وظیفه تسهیل گری و تنظیم گری برای 
بخش خصوصی را بر عهده دارد؛ از جمله تسریع در صدور مجوزها، تسهیل ثبت سفارش، 
تخصیص ارز، ترخیص تجهیزات از گمرک و تدوین دستورالعمل های مناسب. همچنین 
دولــت می تواند برای متقاضیان جذابیت های اقتصادی ایجاد کند؛ مانند تعیین نرخ های 
خرید تضمینی برق تجدیدپذیر به روز و جذاب، فراهم ســازی تسهیلات و تضمین تأمین 
برق برای واحدهای صنعتی. تمرکز بر وظایف راهبردی، شرط تسریع در توسعه به گفته 
کریمــی، در صورتی که تمرکز بر این وظایف صــورت گیرد، ظرفیت نصب نیروگاه های 
تجدیدپذیر در کشــور می تواند به مراتب بیشــتر از وضعیت کنونی باشد. وی اظهار کرد: 
یکی از چالش هایی که طی ســال های اخیر وجود داشــته، موضوع به روزرسانی نرخ های 
خریــد تضمینی برق اســت که فرایندی زمان بر و گاه از نظــر اقتصادی غیرجذاب بوده 
است. انجمن ساتکا پیشنهاد داده بود که نرخ ها به صورت خودکار با تورم و نرخ ارز تعدیل 
شــوند، اما این پیشنهاد در فرایند تصویب نهایی حذف شد. نقش تجهیزات کنترل پذیر 
در پایداری شــبکه برق صنایع کریمی افزود: یکی دیگر از موضوعات مطرح، عدم نصب 
تجهیزات کنترل پذیر در شــهرک ها و نواحی صنعتی است. وزارت نیرو می تواند از منابع 
موجود، بخشــی را به واردات و نصب این تجهیزات اختصاص دهد تا واحدهای صنعتی 
بتوانند با اطمینان نســبت به احداث نیروگاه خورشــیدی اقدام کنند و نگران قطع برق 
نباشــند. این اقدام در زمره وظایف سیاســت گذارانه وزارت نیرو قرار دارد. روند واردات 
تجهیزات در سال های اخیر عضو هیأت مدیره انجمن ساتکا همچنین به برخی چالش های 
واردات تجهیزات در ســال های ۱۴۰۳ و ۱۴۰۴ اشاره کرد و گفت: در دوره هایی، سامانه 
جامع تجارت بســته بوده یا سهمیه ارزی شرکت ها برای واردات پاسخگوی تقاضا نبوده 
است. همچنین انتقال ســهمیه واردات یا تخصیص ارز گاه با تأخیرهایی همراه بوده که 
بخش خصوصی را با چالش مواجه کرده است. انتظار می رود تمرکز وزارت نیرو بر اصلاح 
این رویه ها باشد. بررسی ملاحظات قانونی مرتبط با نقش دولت کریمی در بخش دیگری 
از گفت وگو گفت: ورود مســتقیم دولت به احداث و واردات نیروگاه های خورشــیدی، از 
نگاه ما نیازمند بررسی های حقوقی است؛ چرا که ممکن است با اصل ۴۴ قانون اساسی و 
ماده ۱۰۵ قانون برنامه هفتم توسعه مرتبط باشد. البته در مواردی، دولت تلاش کرده از 
مراجع بالادستی مجوزهایی دریافت کند. جایگاه بخش خصوصی در توسعه تجدیدپذیرها 
وی دربــاره عملکرد انجمن ســاتکا نیز توضیح داد: تعداد اعضــای این انجمن در چهار 
ســال اخیر از ۳۵ به ۴۲۰ شرکت افزایش یافته که در زمینه های مختلف ساخت، تأمین 
تجهیزات، مشاوره، مهندسی و پیمانکاری نیروگاه های تجدیدپذیر فعالیت می کنند. حدود 
۹۰ درصد نیروگاه های احداث شــده در کشور توسط شرکت های عضو ساتکا انجام شده 
است. همچنین این انجمن نقش موثری در تدوین و تصویب ماده ۱۶ قانون جهش تولید 
دانش بنیان ایفا کرده اســت. تجربه گذشته و ضرورت نگاه راهبردی در پایان، کریمی با 
اشــاره به تجربیات پیشــین گفت: در دهه ۸۰ و اوایل ۹۰، دولت تجربه ورود مستقیم به 
احداث نیروگاه های تجدیدپذیر را داشت که نتایج آن محدود بود. رشد این بخش از زمانی 
شــتاب گرفت که دولت نقش تســهیل گر را برعهده گرفت و فضــای رقابتی برای بخش 
خصوصی فراهم شد. تجربه های موفق نشان می دهد که مسیر توسعه پایدار از تمرکز دولت 

بر سیاست گذاری و تقویت نقش بخش خصوصی می گذرد.

برداشت  که  در شرایطی 
گنــدم در بیــش از ۲۰ 
اســتان کشــور ادامــه 
مرحله ای  پرداخت  دارد، 
کشــاورزان  مطالبــات 
در دســتور کار دولــت 
قــرار گرفته اســت و بر 
وزارت  اعــلام  اســاس 
بخشی  کشاورزی،  جهاد 
تاکنــون  مطالبــات  از 
پرداخــت شــده و طبق 
رئیس ســازمان  وعــده 
برنامه و بودجه، تســویه 
بــه  بدهی هــا  کامــل 
روز   ۱۰ تــا  گندم کاران 

آینده انجام خواهد شد. به گزارش ایسنا، در حالی  که عملیات برداشت گندم در بسیاری 
از اســتان های کشــور ادامه دارد، موضوع پرداخت به موقع مطالبات گندم کاران بار دیگر 
به یکی از محورهای مهم گفت وگوهای کشــاورزی تبدیل شــده است. این مطالبات، نه 
فقط بدهی مالی به کشاورزان، بلکه گره خورده با امنیت غذایی، استمرار تولید و معیشت 
هزاران خانوار زحمتکش روســتایی اســت. پرداخت مرحله ای مطالبات؛ قدم اول جلب 
اعتماد تولیدکنندگان سهراب ســهرابی، مجری طرح گندم وزارت جهاد کشاورزی، روز 
شــنبه از پرداخت صددرصدی مطالبات کشــاورزانی که تا پایــان فروردین ماه محصول 
خود را تحویــل داده اند خبر داد. به گفته او، پرداخت ها به صــورت مرحله ای ادامه دارد 
و تاکنون ۵۰ درصد از مطالبات تحویل دهندگان تا ۱۱ اردیبهشــت و ۲۵ درصد از وجوه 
کشاورزانی که تا ۲۹ اردیبهشت گندم خود را به مراکز رسمی تحویل داده اند، نیز تسویه 
شــده اســت. گندم؛ فراتر از یک محصول زراع گندم نه فقط یک کالای استراتژیک، بلکه 
پایه سفره و ســتون فقرات امنیت غذایی کشور به شمار می رود. سیاست خرید تضمینی 
دولت، تضمینی برای انگیزه مندی کشــاورزان در کاشــت و تحویل این محصول حیاتی 
اســت. اما اگر مطالبات به موقع پرداخت نشــود، در سال زراعی آینده انگیزه تولیدکننده 

کاهش یافته و کشــور 
بــه واردات وابســته تر 
خواهد شــد؛ مسئله ای 
کــه با نوســانات ارزی 
تهدیدی  تحریم هــا،  و 
پایداری  بــرای  جدی 
محســوب  نان  بــازار 
می شــود. لزوم تسریع 
باقی مانده  پرداخت  در 
مطالبــا در حالــی  که 
روند برداشت و تحویل 
دارد،  ادامــه  گنــدم 
بســیاری از کشاورزان 
تأمیــن  چالــش  بــا 
بذر،  جاری،  هزینه های 
کود و آماده ســازی زمین برای فصل بعد مواجه اند. تسریع در پرداخت مطالبات، نه تنها 
گامی برای آرامش تولیدکنندگان، بلکه ســرمایه گذاری برای تولید آینده کشور است. 
امروز مطالبات گندم کاران صرفاً موضوعی مالی نیســت؛ بلکه مســأله ای راهبردی در 
تأمین امنیت غذایی، کاهش واردات، حفظ معیشــت کشاورزان و پایداری تولید ملی 
اســت. هر روز تأخیر در پرداخــت، زنگ خطری برای اعتمــاد تولیدکننده به دولت 
و اســتمرار کشــت گندم در ســال های آینده خواهد بود. حمید پورمحمدی، رئیس 
ســازمان برنامه و بودجه کشــور، در خصوص پرداخت مطالبــات گندمکاران گفت: 
امیدواریــم تا ۱۰ روز آینده مطالبــات گندمکارانی که گندم هــای خود را به دولت 
تحویل داده اند، تســویه شــود. وی افزود: تامین مالی این مطالبات از محل انتشــار 
اوراق بوده و در حال حاضــر همکاری لازم با خزانه داری، بورس اوراق بهادار و بانک 
کشاورزی صورت گرفته اســت. پیش بینی می شود که اوراق مورد نیاز تا هفته آینده 
منتشــر شــده و پس از آن، تســویه مطالبات گندمکاران در هفته بعد انجام شــود. 
پورمحمدی همچنین تاکید کرد: این اقدام بخشــی از تلاش های دولت برای حمایت 

از کشــاورزان و تضمین امنیت غذایی کشور است.

مدیر جهاد کشاورزی شهرستان خبر داد

تولید سالیانه ۱۰۰۰ تنُ محصولات 
گلخانه ای در فامنین

ایســنا/همدان مدیر جهاد کشــاورزی فامنین از تولید ســالیانه ۱۰۰۰ تنُ محصولات 
گلخانه ای در این شهرستان خبر داد.منصور خزایی در گفت وگو با ایسنا، اظهار کرد: در 
حال حاضر در شهرستان فامنین هشت واحد گلخانه ای با مجموع مساحت ۵.۱ هکتار 
دارای فعالیــت بوده که این واحدها ســالیانه دارای تولید ۱۰۰۰ تنُ محصولات متنوع 
از جمله خیار، گوجه فرنگی، فلفل دلمه ای و توت فرنگی هســتند.وی با بیان اینکه این 
محصولات نه تنها نیاز بازار محلی را تأمین می کنند بلکه به استان های همجوار نیز صادر 
می شوند، افزود: یکی از سیاست های جهاد کشاورزی، توسعه گلخانه ها به عنوان راهکار 
کلیدی برای افزایش بهره وری در تولید و ایجاد اشتغال در بخش کشاورزی و راهکاری 
برای مقابله با کم آبی است.خزایی تصریح کرد: استفاده از دانش روز و به کارگیری انواع 
سیســتم های نوین آبیاری و کنترل شــرایط تولید در فضای گلخانه ها تا چندین برابر 

نسبت به شــرایط کاشــت در فضای باز، بهره وری را افزایش می دهد .وی با تأکید بر 
لزوم تغییر الگوی کشــت، خاطرنشان کرد: در راستای اجرای الگوی کشت و کمک به 
پایداری تولید در بخش کشــاورزی، گلخانه ها از اهمیت ویژه های برخوردار هستند و 
گلخانه داری به عنوان راهکاری پایدار و کارآمد، می تواند موجب مصرف بهینه آب شود 
و در عین حال بازدهی تولید را افزایش دهد. وی از رشد چشمگیر توسعه گلخانه ها در 
این شهرســتان خبر داد و افزود: پیش از سال ۱۳۹۷ تنها یک گلخانه فعال در منطقه 
وجود داشــت، اما امروزه با پیگیری های بعمل آمده توســط مجموعه جهاد کشاورزی 
شــاهد رشد قابل توجه این صنعت هستیم. خزایی از صدور ۱۱ مورد پروانه تاسیس و 
تغییر کاربری در هشت هکتار از اراضی شهرستان خبر داد و گفت: پرونده دو متقاضی 
با مساحت حدود یک هکتار در حال حاضر ۵۰ درصد پیشرفت فیزیکی داشته و انتظار 
می رود تا پایان ســال ۱۴۰۴ این طرح به بهره برداری برســد. وی همچنین با اشاره به 
اینکه ۳۰ پرونده نیز در ۲۳ هکتار در مرحله اخذ استعلامات است، افزود: این اقدامات 
نقش مهمی در اشــتغالزایی و افزایش درآمد کشــاورزان منطقه برخوردار خواهد بود. 
خزایی با اشــاره به دیگر اقدامات این مدیریت در راستای ایجاد شهرک های گلخانه ای 
در فامنین، افزود: شهرک گلخانه ای »کله سر« نیز در سطح ۳۵ هکتار تمام استعلامات 
آن انجام گرفته ضمن اینکه شــهرک گلخانه ای فیض آباد هم در سطح ۱۰۰ هکتار در 
مراحل ابتدایی کار اســت.مدیر جهاد کشــاورزی فامنین در ادامه با اشاره به ضرورت 

سازگاری با شرایط جدید اقلیمی، یادآور 
شد: از کشــاورزان درخواست داریم تا با 
تغییــر روش های ســنتی و بهره گیری از 
فناوری هــای نوین، گام های مؤثری برای 
حفــظ منابــع آب و افزایــش بهره وری 
بردارند.خزایــی، کمبود تســهیلات برای 
احــداث گلخانه ها، تعدد شُــرکا در تحت 
شــرب چاه های کشاورزی، طولانی بودن 
محدودیت  اســتعلامات،  اخــذ  پروســه 
شــدید منابع آبی شهرستان و وثیقه های 
بانکی برای اخذ تســهیلات را  ســنگین 
توســعه گلخانه ها  موانع و مشــکلات  از 
در شهرســتان برشــمرد و خاطرنشــان 
کــرد: امیدواریم کــه حمایت های فنی و 
مالــی ازمتقاضیان موجب آن شــود که 
در  نیز  آینده  گلخانه داری در ســال های 

این شهرستان تداوم پیدا کند.

مدیرکل امور انرژی توانیر پاسخ داد

مشترکان چگونه خسارت ناشی از برق 
را دریافت کنند؟

مدیرکل امور انرژی و مشــتریان شرکت توانیر با تشریح روند پرداخت خسارت به مشترکانی که 
دچار آســیب یا خسارت ناشی از برق شــده اند، اعلام کرد: حق بیمه ای که ماهانه از مشترکان 
دریافت می شــود، پشتوانه ای برای جبران این خسارت هاست و مشترکان می توانند با مراجعه به 
سامانه و ارائه مدارک لازم، خسارت خود را پیگیری کنند. عبدالامیر یاقوتی در گفت وگو با ایسنا، 
با اشاره به مبنای قانونی دریافت مبالغی تحت عنوان "حق بیمه خسارت مشترکان" گفت: مطابق 
ماده ۱۲ قانون الحاق ۲، شرکت های خدمات رسان برق و گاز موظف هستند برای جبران خسارات 
ناشی از حوادثی مانند برق گرفتگی، آتش سوزی یا انفجار که ناشی از آسیب به شبکه یا تأسیسات 
برقی هســتند، از طریق قرارداد با شرکت های بیمه گر، این خسارات را جبران کنند. او ادامه داد: 
برای این منظور، مبلغی به عنوان حق بیمه در قبوض برق مشترکان درج می شود. در سال ۱۴۰۳، 
این مبلغ برای هر مشــترک خانگی ۳۰۰ تومان در ماه و برای مشــترکین تجاری ۳۰۰۰ تومان 
تعیین شده است. این مبلغ به صورت ماهانه در قبوض برق درج می شود و به طور کامل در حساب 
خزانه داری کل کشور ذخیره شده و از طریق فرآیند مناقصه به شرکت بیمه گر منتخب اختصاص 
می یابد  یاقوتی گفت: در ســال گذشته، شرکت بیمه دانا برنده مناقصه شد و قراردادی به ارزش 
۳۱۰ میلیارد تومان منعقد شــد. بر اساس این قرارداد، تاکنون نزدیک به ۷۰۰۰ پرونده خسارت 
به ثبت رسیده که از این تعداد، حدود ۵۰۰ پرونده همچنان در فرآیند رسیدگی هستند و ۳۱۲ 
پرونده نیز به دلیل نقص مدارک، نیازمند تکمیل مستندات توسط مشترکان است. سایر پرونده ها 
رســیدگی و بخش عمده ای از آن ها پرداخت شده اند. به گفته مدیرکل امور مشترکان توانیر، تا 
پایان اردیبهشت ۱۴۰۳، مبلغی نزدیک به ۲۷۰ میلیارد تومان به حساب زیان دیدگان واریز شده 
یا آماده پرداخت بوده اســت که برخی از آن ها در انتظار نهایی شدن شماره شبا و مدارک بانکی 
هستند. این پرداخت ها مســتقیماً از محل حساب خزانه داری انجام می شود و هیچ گونه گردش 
مالی در شــرکت توانیر یا شرکت های برق منطقه ای اتفاق نمی افتد. فرآیند ثبت خسارت چگونه 
اســت؟ یاقوتی با تشــریح مراحل اقدام مشــترکان پس از بروز حادثه گفت: اگر حادثه ای مانند 
آتش سوزی، برق گرفتگی یا انفجار در ملک مشترک رخ دهد و منشأ آن برق باشد، نخستین گام 
جمع آوری مدارک و مســتندات شامل گزارش رسمی آتش نشانی، تصاویر حادثه و سایر شواهد 
اســت. این مدارک باید از طریق سامانه bime.tavanir.org.ir بارگذاری شود. او تأکید کرد: 
اگر حادثه ای مانند ســوختگی وسایل برقی یا سایر آسیب ها رخ داده باشد، مشترک باید ابتدا به 
اداره برق محل مراجعه و حادثه را گزارش کند. پس از بررســی کارشناسی، در صورتی که تأیید 
شود منشأ حادثه از سمت شبکه بوده، فرآیند ثبت و رسیدگی به پرونده از سوی شرکت بیمه گر 
آغاز می شــود. یاقوتی گفت: در مواردی که چندین مشــترک در یک منطقه دچار آسیب شده 
باشند، احتمال نقص در شبکه بسیار بالا می رود در این شرایط نیز باید به اداره برق مراجعه شود 
و حادثه را ثبت کنند که پس از بررســی کارشناســان علت حادثه مشخص نمی شود و اگر علت 
شبکه باشد خسارت پرداخت می شود. هدف ما این است که با ساده سازی روند، مشترکان بتوانند 
ســریع تر خسارت خود را دریافت کنند. البته برخی شرکت های توزیع برق نیز برای سرعت دهی 
به کار، بررسی اولیه خســارت را خودشان انجام می دهند. جزئیات قرارداد جدید بیمه مدیرکل 
امور مشترکان توانیر درباره قرارداد بیمه سال جاری نیز گفت: مراحل مناقصه برای تعیین شرکت 
بیمه گر جدید در حال اتمام اســت. به احتمال زیاد در ســال جاری نیز شرکت بیمه دانا مجدداً 
انتخاب خواهد شــد. پس از نهایی شدن قرارداد، رسیدگی به پرونده های جدید در همان سامانه 
از سر گرفته خواهد شد. به گفته او، خساراتی قابل پرداخت هستند که منشأ آن ها در تأسیسات 
عرضه برق )در شــبکه یا انشــعاب( باشد و این خســارات منجر به آتش سوزی، انفجار یا آسیب 
فیزیکی به ملک یا افراد شــده باشد. مواردی که ناشی از سوءاستفاده، نقص تجهیزات داخلی، یا 

نوسانات جزئی بدون منشأ مشخص باشند، تحت پوشش قرار نمی گیرند.

ممنوعیت خروج گندم از قزوین 
بدون مجوز

ایســنا/قزوین سرپرست سازمان جهاد کشــاورزی اســتان قزوین بر لزوم مبارزه با سن غلات، 
ممنوعیت خروج گندم از استان و اهمیت تولید بذر سالم تأکید کرد.فرامرز حریری مقدم در جلسه 
شورای هماهنگی مدیران سازمان جهاد کشاورزی استان قزوین، ضمن اشاره به اهمیت مبارزه با 
سن غلات حتی در مزارع رها شده، اظهار کرد: برای کنترل جمعیت سن غلات لازم است مبارزه 
به  صورت همگانی و حتی در مزارع رها شده نیز انجام شود.وی با اشاره به ممنوعیت خروج گندم 
از اســتان، خاطرنشان کرد: هرگونه خروج گندم از استان تحت هر شرایطی ممنوع است و تنها 
با هماهنگی معاونت تولیدات گیاهی امکان پذیر خواهد بود، در این راســتا، از ظرفیت فرمانداران 
و بخشداران برای کنترل خروج محصول باید بهره برد.سرپرست سازمان جهاد کشاورزی استان 
قزوین بر اهمیت مبــارزه با علف های هرز در مزارع بذری تأکید کرد و گفت: مبارزه با علف های 
هرز در مزارع بذری باید با جدیت پیگیری شود تا بذری سالم تولید و از بروز مشکلات جلوگیری 
شود.وی همچنین خواستار ورود جدی بخش تحقیقات در بازدید از مزارع برای تولید گندم بذری 
شــد و افزود: بخش تحقیقات باید به طور جدی در بازدید از مزارع برای تولید گندم بذری ورود 
کند تا بذر مناسب برای کشت تولید شود.حریری مقدم با تأکید بر جداسازی گندم های سن زده از 
گندم های باکیفیت، اظهار کرد: گندم های سن زده باید از گندم های با کیفیت جدا شوند تا میزان 
سن زدگی گندم مشخص شود و بتوان برای کنترل آن اقدام کرد. وی کمبود بذر باکیفیت برای 
کشــت را خط قرمز جهاد کشاورزی دانست و تأکید کرد: کمبود بذر با کیفیت برای کشت خط 
قرمز جهاد کشاورزی است و باید با همکاری جهاد کشاورزی، بخش تحقیقات و سایر بخش ها این 
مشــکل حل شود.این مسئول همچنین بر لزوم رصد وضعیت آفات همگانی مانند مگس زیتون 
و ســایر آفات گیاهی تأکید کرد و خواســتار نظارت جدی بر روند فعالیت کمباین های مهاجر و 
بومی با هماهنگی مسئولین مربوطه شد. به گزارش ایسنا بنابر اعلام روابط عمومی سازمان جهاد 
کشــاورزی استان قزوین، وی خاطرنشــان کرد: از این پس هیچ بذری در استان توزیع نخواهد 
شد؛ مگر اینکه مرکز تحقیقات کشاورزی آن را تأیید کرده باشد، به ویژه در محصولات راهبردی 

همچون گندم، جو و کلزا.

بررسی آینده سازمان های نوآوری 
در عصر هوش مصنوعی

پنجمین کنفرانس ملی انجمن علمی پارک های فناوری و ســازمان های نوآوری ایران 
با محوریت »آینده ســازمان های نوآوری در عصر هوش مصنوعی« آبان ماه ۱۴۰۴ در 
زاهدان برگزار می شــود.به گزارش ایسنا، این کنفرانس که به عنوان یکی از مهم ترین 
رویدادهای علمی کشــور شناخته می شــود، ۱۴ و ۱۵ آبان ۱۴۰۴ به میزبانی پارک 
علم و فناوری سیستان و بلوچســتان برگزار شده و فرصتی بی نظیر برای گردهمایی 
پژوهشــگران، مدیران پارک های فناوری، نوآوران و علاقه مندان به توســعه فناوری و 
نوآوری فراهــم می کند. تقویت ارتباطات ملی و ایجاد شــبکه های همکاری علمی و 
فناورانه و ارائه دســتاوردها و تجربیات موفق در حوزه های مختلف فناوری و نوآوری، 
از جمله اهداف مهم برگزاری کنفرانس هــای ملی انجمن علمی پارک های فناوری و 
ســازمان های نوآوری ایران است. به نقل از صندوق نوآوری و شکوفایی، علاقه مندان، 
پژوهشگران و فعالان حوزه های فناوری و نوآوری جهت کسب اطلاعات بیشتر می توانند 

به وب سایت این کنفرانس به نشانی stpia.ir مراجعه کنند.

خودروســازان در آمریکا و اروپا نگرانی خود را در مورد کنترل صادرات چین بر فلزات خاکی کمیاب ابراز کردند زیرا این اقدام پکن تهدیدی برای 
اختلال در تولید جهانی خودرو است.به گزارش ایسنا، شرکت های خودروسازی مرسدس بنز و بی ام دبلیو برای جلوگیری از کمبود قطعات حاوی 
فلزات خاکی کمیاب، با تامین کنندگان مذاکره می کنند و بی ام دبلیو ذخیره برخی اقلام را بررسی می کند.در همین حال، شرکت فورد موتور اعلام 
کرد که عبور برخی قطعات از فرآیند تایید چین برای صادرات عناصر خاکی کمیاب، زمان بیشــتری می برد و در برخی موارد، هزینه های فروش 
افزایش خواهد یافت.»شری هاوس«، مدیر ارشد مالی فورد، چهارشنبه در یک کنفرانس صنعتی در نیویورک گفت: این فقط به سیستمی که بسیار 
ســازمان یافته اســت، فشار وارد خواهد کرد. او گفت: این کنترل ها به این معنی است که خودروسازان باید قطعات یا راه های جایگزین برای تامین 
منابع پیدا کنند. شرکت خودروسازی فورد، ماه گذشته به دلیل کمبود عناصر خاکی کمیاب، مجبور شد کارخانه ای در شیکاگو را که خودروی شاسی بلند »اکسپلورر«) Explorer( تولید 
می کرد، به مدت یک هفته کامل، تعطیل کند.چین در آوریل در پاسخ به تعرفه های دونالد ترامپ، رئیس جمهور آمریکا، کنترل هایی را بر صادرات عناصر خاکی کمیاب اعمال کرد که 
تهدیدی برای اختلال در عرضه جهانی مواد کلیدی مورد استفاده در تولیدات فناوری پیشرفته، از خودروهای برقی گرفته تا سلاح، محسوب می شود.خودروسازان به عناصر خاکی کمیاب 
مانند تربیوم برای موتور خودروهای برقی نیاز دارند، در حالی که برخی دیگر از عناصر در خودروهای احتراق داخلی مانند سنسورها و سیستم های الکترونیکی استفاده می شوند. چین بر 

بازار فرآوری این مواد تسلط دارد.

رئیس سازمان تحقیقات وزارت جهاد کشاورزی از آغاز طرح »جهش تولید در برنج« با هدف افزایش بهره وری، استفاده از ارقام کم آب بر و اصلاح الگوی مصرف خبر 
داد و با اشاره به همکاری با ستاد اجرایی فرمان امام و برنامه ریزی برای واردات ارقام مقاوم از چین، تأکید کرد: تحقق خودکفایی ۹۰ درصدی در تولید برنج تا چهار 
سال آینده، هدف گذاری شده است.به گزارش ایسنا، برنج، این دانه سفید و ساده در سبد غذایی خانوارهای ایرانی، به عنوان یکی از اقلام اصلی، بخش قابل توجهی 
از کالری روزانه را تأمین می کند و در بسیاری از مناطق، به ویژه شمال ایران، با هویت فرهنگی و اجتماعی مردم گره خورده است. خشکسالی و کاهش بارندگی ها 
در سال های اخیر، تولید برنج در ایران را به شدت تحت فشار قرار داده است. ایران، به ویژه در استان های شمالی مثل گیلان و مازندران، به آب فراوان برای کشت 

برنج وابسته است، اما تغییرات اقلیمی و کاهش منابع آبی، این محصول استراتژیک را تهدید می کند. شالیزارهای برنج به آب زیادی نیاز دارند و روش های سنتی کشت، مانند غرقابی، مصرف آب را به 
شدت بالا می برند. وقتی بارندگی ها کم می شود و سطح آب های زیرزمینی افت می کند، کشاورزان با کمبود آب مواجه می شوند و در نتیجه، سطح زیر کشت برنج کاهش می یابد. این کاهش نه تنها تولید 
داخلی را کم می کند، بلکه قیمت برنج را در بازار بالا می برد و فشار اقتصادی را به ویژه بر اقشار کم درآمد افزایش می دهد. برای مثال، در سال های اخیر، گزارش ها نشان داده اند که در برخی مناطق، سطح 
زیر کشت برنج تا ۲۰ درصد کاهش یافته و این موضوع، وابستگی به واردات برنج را بیشتر کرده است.این چالش ها تنها به خشکسالی محدود نمی شود. تغییرات اقلیمی، گرمایش زمین و الگوهای نامنظم 
بارندگی، پیش بینی پذیری کشت را سخت تر کرده اند. از سوی دیگر، فرسایش خاک و استفاده بیش ازحد از کودهای شیمیایی در شالیزارها، کیفیت خاک را در درازمدت تهدید می کند. این مسائل، همراه 
با هزینه های بالای تولید و رقابت با برنج های وارداتی ارزان تر، کشاورزان را در موقعیت دشواری قرار داده است. بسیاری از شالی کاران، به ویژه در مناطق شمالی، با کاهش سودآوری مواجه شده اند و برخی 

حتی به فکر تغییر کاربری زمین هایشان افتاده اند، که این خود می تواند به کاهش تولید داخلی و از بین رفتن بخشی از هویت کشاورزی منطقه منجر شود.

نقشه راه ۴ ساله برای خودکفایی ۹۰ درصدی برنج کلید خوردتولید جهانی خودرو مختل خواهد شد؟
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بزرگترین و قدرتمندترین راکتور همجوشی هسته ای جهان به نام JT60SA عملیات رسمی 
خود را در ژاپن آغاز کرده است.به گزارش خبرگزاری مهر به نقل از اینترستینگ انجینرینگ، 
این نوآوری نشــان دهنده همکاری بین اتحادیه اروپا و ژاپن برای ایجاد همجوشی هسته 
ای اســت تا یک منبع انرژی پاک برای آینده ایجاد شــود.اتحادیه اروپا و ژاپن طی مراسم 
راه اندازی، بر پشــتیبانی از عملیات و ارتقاهای فنی این راکتور برای ادامه دســتاوردهای 
تحقیقاتی تاکید کردند. JT60SA یک راکتور همجوشــی هسته ای از دسته توکامک است.
همجوشی هســته ای در یک اتاقک دونات شکل روی می دهد و میدان های مغناطیسی 
برای محصور کردن پلاســمای بسیار داغ به کار می رود. طراحی توکامک به طور گسترده 
مطالعه شــده و هم اکنون برای دستیابی به راکتورهای همجوشی هسته ای کنترل شده 
روی زمین به کار می روند.این راکتور آزمایشی به خصوص برای بالا بردن دمای پلاسما تا 
دمای خارق العاده ۲00 میلیون درجه سانتیگراد و حفظ آن به مدت ۱00 ثانیه ساخته شده 
است. این مدت زمان به میزان قابل توجهی فراتر از قابلیت نسخه های پیشین توکامک های 
بزرگ است.افزایش مدت زمان عملیات به خصوص برای محققان کارآمد است زیرا به آنها 
اجازه می دهد درباره جزییات دقیق افزایش ثبات پلاســما و عملکرد آن تحقیق کنند.قبلا 
اعلام شده بود این راکتور که به اندازه یک ساختمان 6 طبقه است برای نخستین بار در ۲6 
اکتبر ۲0۲۳ میلادی پلاسما را منتشر کرده است.مهار همجوشی هسته ای که مشابه آن در 
ستارگان و خورشید روی می دهد، یک فناوری انقلابی برای تولید مقدار زیادی انرژی پاک 
است تا نیازهای جهان را تامین کند. با این وجود یک مانع فنی بزرگ در شبیه سازی فرایند 
همجوشی هسته ای روی زمین وجود دارد. به همین دلیل محققان مشغول انجام آزمایش 
هایی با راکتورهای هسته ای هستند تا به درک بهتری دست یابند.دلیل اصلی ساخت این 
راکتور همجوشــی هسته ای نشان دادن توانایی خود برای تولید مازاد خالص انرژی است. 
این بدان معنی است که خروجی انرژی باید از ورودی بیشتر باشد. این در نهایت پتانسیل 
همجوشی را به عنوان یک منبع انرژی خالص بدون کربن ایجاد می کند.هدف این راکتور 
القای همجوشــی هســته های هیدروژن در محدوده خود است که در نتیجه آن هلیوم به 
وجود می آید که عنصری ســنگین تر اســت.این فرآیند همجوشی انرژی را به صورت نور 
و گرما آزاد می کند و از نزدیک فرآیند طبیعی را تقلید می کند که در خورشــید رخ داده 
است. به طور خلاصه، هدف تکرار مکانیسم همجوشی خورشید، تبدیل هیدروژن به هلیوم 
و گرفتن انرژی تولید شــده برای استفاده عملی در زمین است.60SA-JT پیش ساز راکتور 
آزمایشــی حرارتی هســته ای بین المللی )ITER( واقع در فرانسه است که اکنون در حال 
توســعه است و پیش بینی می شود تا ۲0۲۵ میلادی عملیاتی شود.هر دوی این ابزارهای 
آزمایشی به افزایش درک محققان از فناوری نوظهور کمک می کند. توسعه و عملیاتی شدن 
60SA-JT یکــی از نتایج همکاری بین بیش از ۵00 محقق و مهندس و همکاری بیش از 

۷0 شرکت در آمریکا و ژاپن است.

در ژاپن؛

بزرگترین راکتور همجوشی هسته ای 
جهان فعال شد

گنجینه

ورزشی

تخت گاز

از هر دری خبری

@sobheqtesad @sobheqtesad sobhe-qtesad

ارتباط!

معرفی نسل جدید جی  ام  سی کانیون، همتای لوکس تر و جذاب تر شورلت کلرادو
چندی پیش شورلت نسل جدید پیکاپ میان سایز کلرادو را معرفی کرده و حالا جی ام سی هم همین کار را با پسرعموی آن یعنی کانیون انجام 
داده است. کانیون جدید با برخورداری از پیشرانهٔ توربوشارژ چشمگیر، نسخهٔ آفرودی AT4X و نسخهٔ لوکس دنالی، حتی برخی پیکاپ های فول 
ســایز را هم شــرمنده خواهد کرد و رقبا را کاملًا به چالش خواهد کشید زیرا با آمدن نسل جدید این خودرو به بازار دیگر مفهوم پیکاپ میان 
ســایز به معنای کاســتی های فراوان در قسمت های مختلف نخواهد بود. نسل قبلی کانیون طراحی ساده و نسبتاً خسته کننده ای داشت اما در 
نسل جدید منحنی های نرم جای خود را به طراحی تیزتری داده اند و دماغهٔ تقریباً عمودی خودرو نیز حالا به جلوپنجره ای برجسته و چراغ های 
LED دوقسمتی مجهز شده است. در زیر این پوستهٔ خشن و تهاجمی هم تعلیق آفرودی به صورت استاندارد پنهان شده است که در تیپ های 
الویشــن، AT4 و دنالی ۵۱ میلی متر ارتفاع بیشــتری از زمین دارد درحالی که در تیپ AT4X با افزایش ۷4 میلی متری، ارتفاع از این هم بیشتر 
می شود. همچنین درحالی که دیگر تیپ ها از لاستیک های ۳۲ اینچی استفاده می کنند، AT4X به لاستیک های بزرگ تر ۳۳ اینچی گودیر رانگلر 

مجهز است.

برنده قطعی توپ طلا از نگاه نیمار
ستاره تیم ملی فوتبال برزیل به ستایش از وینیسیوس پرداخت و تاکید کرد که توپ طلای ۲0۲4 به این بازیکن خواهد رسید.به گزارش ایسنا، وینیسیوس روزهای بسیار خوبی را با رئال مادرید تجربه می کند.
این بازیکن برزیلی در اوج دوران فوتبالی خود به سر می برد. قهرمانی با رئال مادرید در رقابت های لالیگا و لیگ قهرمانان  اروپا باعث شده است تا از وینیسیوس به عنوان شانس اصلی کسب توپ طلا سخن 
به میان آید. به نوشته بی ان اسپورت، نیمار به ستایش از وینیسیوس پرداخت و او را شانس اصلی کسب توپ طلا دانست. او گفت: کاملا روشن است که توپ طلا به وینیسیوس خواهد رسید. من به این جوان 
بسیار علاقه دارم و همواره او را تشویق می کنم. او دوست بزرگی است که فوتبال به من بخشیده است. بدون شک وینیسیوس برنده توپ طلا خواهد شد. نیمار درباره لیونل مسی گفت: ما زیاد با هم صحبت 
می کنیم. حتی روز گذشته او پیامی برای من فرستاد. ما دوستان خوبی برای هم هستیم. مسی بعد از قهرمانی من با الهلال در جام پادشاهی پیام  تبریک فرستاد. او انسان بزرگی است. این ستاره برزیلی درباره 

این سوال که حسرت قهرمانی در چه جامی را دارد؟ گفت: جام جهانی.

پیشنهاد

چهره روز

کتاب بار هستی 
حـ هـ با عنوان اصلی HHhH اولین رمان لوران  کتاب هـ هـ ـ
بینه، نویســنده فرانسوی است که در سال ۲0۱0 منتشر و 
موفق به کسب جایزه رمان اول گنکور شد. کتابی متفاوت 
که در آن ماجرای عملیات آنتروپوید در جنگ جهانی دوم 
روایت می شــود. عملیاتی کــه در آن یکی از بلندپایه ترین 
فرماندهان نازی، راینهارد هایدریش، کشته شد. بر روی جلد 
کتاب نیز هایدریش )تصویر بزرگ تر و رنگی شده( و هیملر 
را مشاهده می کنید. هایدریش راینهارد یکی از تاریک ترین و 
مخوف ترین فرماندهان نازی بود که لقب های زیادی داشت. 
او بــه قصاب پراگ، درّنده بلود و مرد آهنین دل معروف بود 
و از معماران اصلی هولوکاست بود. او را دست راست هیملر 
)فرمانده نیروی اس اس( می دانند که در اجرای دســتورات 
کوچک ترین تردیدی به دل راه نمی داد و به گفته نویسنده 
کتاب: »هیتلر و هیملر بدون او به سختی می توانستند گلیم 
خود را از آب بیرون بکشند.« اما احتمالا در نگاه اول، بیشتر 
از هرچیزی عنوان کتــاب توجه مخاطب را جلب می کند. 
عنوانی که با خلاقیت به فارسی ترجمه شده است. مترجم 
کتاب – احمد پرهیزی – که ترجمه خوب و روانی از کتاب ارائه داده است در مقدمه خود درباره عنوان کتاب 
اشاره می کند که HHhH مخفف عبارت آلمانی Himler’s Hirn heisst Heidrich است و همان طور که مشاهده 
می کنید فقط حرف سوم کوچک نوشته شده است. از این رو »معادل فارسی نیز چنان انتخاب شده که حرف 
سوم آن با حروف دیگر هم آوا و در عین حال متفاوت باشد و بر معنای اصلی مدنظر نویسنده نیز دلالت کند.« 
همان طور که اشاره شد تمرکز اصلی کتاب هایدریش هوش و حواس هیملر بر روی عملیات آنتروپوید است. 
عملیاتی که در آن »یوزف گابچیک« و »یان کوبیش« اقدام به ترور راینهارد هایدریش کردند. اقدامی که لوران 
بینه از آن به عنوان »یکی از بزرگ ترین حماسه های مقاومت در تاریخ بشر« یاد می کند که »بی تردید والاترین 

دستاورد مبارزان راه مقاومت طی جنگ دوم جهانی به شمار می رود.«

پل تامس اندرسون
ســال های فعالیت: ۱۹۸۸ تا کنــون فیلم های 
قابل توجه: اســتاد )The Master(، خباثت ذاتی 
 Phantom( رشــته ی خیــال   ،)Inherent Vice(
Thread(حقیقتا پل توماس اندرســون از اواخر 
دهه ی ۹0 مانند یک جواهر بوده اســت. خیلی 
از فیلم ســازان نمی توانند بگوینــد که فیلمی 
 )Boogie Nights( »مانند »شــب های عیاشــی
۱۹۹۷ را ساختند و سپس به دنبال آن مگنولیا 
)Magnolia( ۱۹۹۹ را با درخشش تام کروز ارائه 
دادند. او حتی به آدام ســندلر در یکی از معدود 
آثار کلاسیک خود قبل از بازی در »الماس های 
تراش نخورده« )Uncut Gems(، به نام »عشــق 
پریشــان« Punch Drunk Love( ۲00۲( فرصت 
هنرنمایــی داد. اندرســون در معطــوف کردن 
نگاه ها بــه افراد شکســت خورده تبحر دارد که 
البته این کار را با حرکات چشــمگیر دوربین و 
موســیقی تأثیرگذار و انتخاب هایی که نتیجه ی 
آن خاطره انگیزترین تجربیات بصری است انجام 
می دهد که علاقه مندان به سینما را نه یک بار بلکه بارها مشتاق دیدن فیلم هایش می کند.روند چشمگیر 
پیشرفت او در ۱0 سال گذشته تا امروز ادامه داشته است. خواکین فنیکس، هنرپیشه ی محبوب، به بازی 
در فیلم های برجسته ی خود از سری آثار درخشانش ادامه داد که دو فیلم از آندرسون با نام های »استاد« 
۲0۱۲ و »خباثت ذاتی« ۲0۱4 جزئی از آن هاســت. بهترین اثر او )در حال حاضر( »نخ خیال« ۲0۱۷ 
است که برای دنیل دی لوئیس به عنوان آخرین نقش آفرینی اش بهترین اثر محسوب می شود. این فیلم نه 
تنها برنده ی بهترین طراحی لباس در نودمین دوره ی جوایز اسکار شد، بلکه نامزدی بهترین کارگردانی، 
بهترین بازیگر نقش اول زن، بهترین بازیگر نقش مکمل زن و بهترین فیلم اصلی را هم از آن خود کرد. 
یک شاهکار واقعی سینمایی که با جزئیات برجسته اش به زیبایی به تصویر کشیده شد. اندرسون همچنان 

عطش ساخت بهترین فیلم ها را برای پرده ی نقره ای در سر دارد.

فرهنگ

کنسرت »موسیقی برای اسپیکرها« کنسرتی شامل آثار آهنگسازان 
مدرنیست ایرانی است که امشب سه شنبه چهاردهم آذرماه مصادف با 
۵ دسامبر در آلمان برگزار می شود.به گزارش خبرنگار ایلنا، »موسیقی 
برای اسپیکرها« موسیقی الکترونیک از ایران، عنوان کنسرتی است 
که توسط آهنگسازان مدرنیست ایرانی در کشور آلمان اجرا می شود.

photo_۲0۲۳-۱۲-0۵_۱۱-4۵-۳۹مهدی جلالی )نوازنده، آهنگساز 
و سرپرست گروه یارآوا( در اینباره گفت: این برنامه به همت آهنگساز 
ایرانی مقیم آلمان، امیر تیموری برنامه ریزی شــده و اجرا می شــود. 
وی افزود: این کنسرت شامل آثاری از آهنگسازان نسل های مختلف 
موســیقی الکترونیک ایران اســت و طی آن قطعات یازده آهنگساز 
ایرانی که در کشــورهایی چون ایران، آلمان، فرانســه، نروژ و آمریکا 
زندگی می کنند، اجرا می شود. جلالی از آهنگسازان حاضر در کنسرت 
مذکور نام برد و گفت: هنرمندانی که آثارشــان در این کنسرت اجرا 
می شــود عبارتند از احســان ابراهیمی، دنیز تفقدی، امیر تیموری، 
شــاهرخ خواجه نوری، آیدین صمیمی مفخم، شهرزاد طالبی، علیرضا 
فرهنگ، فرزیا فــلاح، مهدی کازرونی، حنا مســگری و من. وی به 
صورت جزیی تر توضیح داد: تمام قطعات این کنسرت فیکسد مدیا هستند و صداگردانی این کنسرت را امیر تیموری برعهده 
دارد. جلالی تاکید کرد: برای ما در »یارآوا« اهمیت ویژه ی این کنســرت این اســت که دو قطعه از آثار مسابقه  رضا کروریان 
در آن اجرا می شــوند. او درباره مشخصات این دو اثر گفت: قطعه  »شین« اثر دنیز تفقدی برنده جایزه  دوم پنجمین دوره از 
مسابقه  آهنگسازی موسیقی الکتروآکوستیک »جایزه ی رضا کروریان« در  ۱۳۹۹ بوده که به تازگی توسط نشر وای ام جی روی 
سی دی منتشر شده است. همچنین »رؤیای خاموش« اثر شهرزاد طالبی یکی از برگزیدگان دومین دوره از مسابقه  آهنگسازی 
موســیقی الکتروآکوستیک »جایزه ی رضا کروریان« ۱۳۹6 است که این اثر هم  در  قالب سی دی سال دوم مسابقه »غروب 
در بیشــه زار« منتشر شده است. سرپرست گروه »یارآوا« گفت: این کنسرت امروز ۵ دسامبر برابر با ۱4 آذر ۱40۲ همراه با 
نمایشگاهی با حضور هنرمندان »آکادمی دولتی هنرهای زیبای کارلسروهه« ساعت ۷ شب به وقت اروپای مرکزی در تالار 

Orgelfabrik Durlach در شهر کارلسروهه ی آلمان اجرا خواهد شد.

چرا ماسک نانویی در روزهای آلوده بهتر از 
ماسک های معمولی است
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حذف از انتخابی جام جهانی باعث شده تا برانکو دیگر آینده ای در تیم ملی این کشور نداشته باشد.به گزارش ایسنا، در نهمین دور از مسابقات انتخابی 
جام جهانی، تیم ملی فوتبال چین با هدایت برانکو ایوانکوویچ در یک بازی خارج از خانه با نتیجه یک بر صفر به اندونزی باخت و جام جهانی ۲۰۲۶ 
در ایالات متحده، کانادا و مکزیک را از دست داد.سایت جینوانبائو چین نوشت: در دیدار با اندونزی خط حمله و دفاع نامنظم بود، جنگندگی ضعیف 
بود و تیم ســزاوار این باخت بود.  خداحافظ جام جهانی! خداحافظ ایوانکوویچ!در این گزارش آمده اســت که حتی با وجود گسترش جام جهانی و 
افزایش تعداد تیم های آسیایی در جام جهانی از ۴.۵ به ۸.۵ تیم، تیم فوتبال چین هنوز نتوانسته به جام جهانی راه یابد. دلیل اساسی این است که 
آنها به خوبی دیگر تیم ها نیستند. انتقادها از برانکو ایوانکوویچ به اوج رسیده است و به نظر می رسد دیدار تشریفاتی با بحرین، آخرین حضور او روی 

نیمکت تیم ملی چین است و او دیگر سمتی در این تیم نخواهد داشت.

خداحافظی چینی ها با برانکو، او فقط برای پول به اینجا آمد

ورزشی


